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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA VINT-I-CINC DE
MARÇ DEL DOS MIL TRETZE

A la vila de Roses  (Girona), el 25 de març de dos mil tretze

Quan són les 20.00 hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència
del senyor Carles Pàramo i Ponsetí, alcalde president  de  la  corporació, el ple de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha
repartit.

Són presents en el moment de començar la sessió:

Sra. Montserrat Mindan i Cortada Primer  tinent d'alcalde
Sr. Manel Escobar Yegua Segon tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Ripoll i Cayuela Tercer tinent d’alcalde
Sr. Ángel Tarrero González Quart tinent d’alcalde
Sr. Josep Ma. Mas Blanch i Ponce Sisè tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Useros i Moyano Setè tinent d’alcalde
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Regidor
Sr. Ambrosio Martínez i Olivares Regidor
Sr. Carlos López Expósito Regidor
Sr. Carles Ferrer Casademont Regidor
Sra. Imma Carrion Ferrer Regidora
Sr. Francisco Martínez Pérez Regidor
Sra. Francisca Guijarro Muñoz Regidora
Sr. David Beltran Blanco Regidor
Sra. Francisca Martin Mendoza Regidora
Sr. Francesc Giner i Ballesta Regidor
Sra. Ma. Àngels Arjona Crusellas Regidora

Són absents en el moment de començar la sessió:
Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora, que s’incorpora a la sessió en
el punt 3 de l’ordre del dia, quan són les 20:20 hores.

Són absents havent excusat la seva absència:
Sr. Marc Danés i Zurdo Cinquè tinent d’alcalde
Sra. Magda Casamitjana Aguilà Regidora

També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en Administració General

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.

Un  cop  l'alcalde ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i es
prenen  els acords que  es detallen.
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01.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ANTERIOR

− Sessió ordinària del 25.02.2013

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar l’acta
tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

02.- INFORME DE L’ALCALDIA

DADES ESTADÍSTIQUES A 1 DE MARÇ DE 2013

Població total: 19.933 habitants
Homes= 10.011 que representen el 50,22% de la població
Dones=    9.922 que representen el 49,78% de la població

L’atur a febrer de 2012 era de 1.654 persones i aquest any ha estat de 1.646 persones.

DECRETS DICTATS DES DE L’ALCALDIA DEL 25 DE FEBRER AL 25 DE MARÇ

Total de decrets 266
Contingut econòmic      65
Contingut urbanístic                52
Contingut general       149

REUNIONS DE TREBALL, VISITES I ACTES FINS EL 25 DE MARÇ:

Reunions de treball a Roses
− 1 Junta de Portaveus
− 4 Meses de Contractació
− 4 Gerències d’Urbanisme
− 4 Juntes de Govern Local
− 1 Junta de Govern Local Extraordinària
− 4 Consells Executius PORT i PRODER
− 1 Consell Administració ROSESNET
− 1 Consell Administració PRODER
− 1 Comissió permanent Parc Natural del Cap de Creus

Reunions de treball fora de Roses
− Madrid, Reunió Diputats i Senadors – Reforma Administració Local.
− Girona, Comissió Govern Consorci Costa Brava

Visites a Roses
− 14 Visites amb particulars, associacions i entitats.
− Sr. Pere Padrosa, Dir. gral. de Transports
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Actes a Roses
− Hble. Sr. Josep Ma. Pelegrí, Conseller d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i

Medi Natural. Trobada amb representants de les Confraries
− FIDEUÀ, ASSOCIACIÓ ROSES CONTRA EL CÀNCER
− Presentació BENESTAR SOCIAL
− 1a Trobada TRANSFRONTERERA – TERRA DE PAS
− Inauguració Església Evangèlica
− Teatre “AVENTURA”
− Roses, Debat TV “MIRADOR”

Actes fora de Roses
− Barcelona, Debat municipalista - Llei de Costes
− Girona, Taula rodona “DRET A L'HABITATGE”

INCIDENCIES AL GIE (PROGRAMA DE GESTIÓ D’INCIDÈNCIES I ENCÀRRECS)

Explica que, com que no va poder informar del programa d’incidències del mes de gener, el
diu ara. El mes de gener es van rebre 345 incidències, 9 d’aquestes incidències van quedar
desestimades i 338 incidències van quedar vives i d’aquestes se n’han solucionat 286.

El mes de febrer es va comptabilitzar l’entrada de 329 incidències i 14 van ser
desestimades. Per tant, van haver 315 incidències, de les quals 243 han quedat
solucionades.

Explica, per tal de donar una mica més d’informació que també hi ha altres incidències
anotades i que es gestionen com, per exemple: En aigua potable, 3; en clavegueram, 8; de
manteniment d’edificis municipals, 40; d’enllumenat públic 33; de paviment 36; de mobiliari
urbà, 38, de jardineria, 18; de neteja viaria, 29; de recs, rieres i camins, 2; residus urbans,
33; runes i neteges d’abocaments 33; encàrrecs diversos a la brigada, 34 i altres incidències
no classificades 19.

L’alcalde repeteix que d’aquestes 329 incidències, 14 no calien, perquè van quedar
solucionades al moment i 243 han quedat solucionades.

Com a alcalde i amb el suport de la resta de regidors, el senyor Pàramo voldria felicitar a la
Fundació Roses Contra el Càncer, per la iniciativa de les habitacions de cost zero per als
familiars dels malalts de Roses que estan en el Trueta.

03.- DONAR COMPTES DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST MUNICIPAL DE
L’AJUNTAMENT DE ROSES CORRESPONENT A L’EXERCICI 2012
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Identificació de l’expedient

Expedient d’aprovació de la liquidació del pressupost de l’exercici 2012.

Antecedents

1. La Junta de Govern Local, en data 15 de març de 2013, ha aprovat l’acord de la liquidació
del pressupost municipal de l’Ajuntament de Roses corresponent a l’exercici 2012, essent el
seu contingut el que es transcriu a continuació:

“Antecedents

D’acord amb l’informe adjunt de l’interventor, la liquidació del pressupost de l’exercici 2012
presenta el resultat següent:

• Execució pressupost corrent

Pressupost de despeses
Pressupost inicial de despeses 34.025.000,00

Modificacions de despeses 14.672.098,36

Pressupost definitiu de despeses 48.697.098,36
Obligacions reconegudes 31.194.478,59

Pagaments realitzats 28.713.325,96

Reintegrament de despeses 49.240,70

Pagaments líquids 28.664.085,26

Obligacions pendents de pagament 2.530.393,33

Pressupost d'ingressos
Pressupost inicial d’ingressos 34.025.000,00

Modificacions d’ingressos 14.672.098,36

Pressupost definitiu d’ingressos 48.697.098,36
Drets reconeguts nets 35.156.752,88

Ingressos realitzats 29.966.252,29

Devolució d’ingressos 213.849,89

Recaptació líquida 29.752.402,40

Drets pendents de cobrament 5.404.350,48

• Resultat pressupostari de l’exercici

+ Drets reconeguts nets 35.156.752,88
 – Obligacions reconegudes netes 31.194.478,59
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Resultat pressupostari 3.962.274,29
 + Crèdits gastats finançats amb romanent de
tresoreria per despeses generals

732.815,03

 + Desviacions de finançament negatives de
l'exercici

1.007.858,52

 – Desviacions de finançament positives de
l'exercici

66.680,53

Resultat pressupostari ajustat 5.636.267,31

• Romanent de tresoreria

+ Fons líquids a tresoreria a finals de l'exercici 12.645.057,39
 + Drets pendents de cobrament 12.674.875,29
Del pressupost corrent 5.404.350,48
Del pressupost tancat 8.220.974,43
D’operacions no pressupostàries 148.740,47
– Cobraments realitzats pendents d’aplicació
definitiva

1.099.190,09

 – Obligacions pendents de pagament 3.188.950,31
Del pressupost corrent 2.530.393,33
Del pressupost tancat 7.342,36
D’operacions no pressupostàries 727.487,61
– Pagaments realitzats pendents d’aplicació
definitiva

76.272,99

Romanent de tresoreria total 22.130.982,37
– Saldo de cobrament dubtós 6.104.208,41
Excés de finançament afectat 6.314.336,30
Romanent de tresoreria per a despeses generals 9.712.437,66

En aplicació d’allò previst a l’art. 182.1 de la LRHL, d’aquesta quantitat s’han utilitzat
4.646.379,50 € en la incorporació de romanents de caràcter voluntari que financen projectes
que es troben en fase d’execució, per la qual cosa el saldo disponible pel finançament de
despeses generals (RTDG) és de 5.066.058,16 €.

Sobre aquest saldo de RTDG també cal fer-hi les següents reserves, amb la finalitat de
disposar dels recursos suficients per aplicar-les a la seva destinació en el moment que així
es disposi normativament, mitjançant la modificació de crèdits oportuna:

• 478.081,89 € derivats de la supressió de la paga extraordinària de desembre de
2012, per aplicar-la a realitzar aportacions a plans de pensions o contractes
d’assegurança col·lectiva, en els termes i abast que s’estableixi en les corresponents
Lleis de pressupostos.

• 133.606,59 € derivats d’ingressos amb afectació al Patrimoni municipal del sòl, per
aplicar-los a alguna de les finalitat previstes a la Llei d’urbanisme de Catalunya.

• 65.712,02 € corresponents al pendent de cobrament del cànon d’aigua, derivat de la
repercussió de la Llei 5/2012, de 20 de març, en situació de pagaments pendents
d’aplicació a 31 de desembre de 2012, però que, un cop es declarin com a
incobrables, correspondrà la seva imputació al pressupost, en tant que, d’acord amb
la normativa esmentada, s’hauran de suportar per l’Ajuntament.
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Una vegada minorades aquestes reserves, el saldo disponible per al finançament de
despeses generals en 4.388.657,66 €, el qual, de conformitat amb l'article 32 de la LEPSF,
queda afectat a la reducció de l'endeutament net.

• Estalvi  net

Ingressos corrents 34.173.195

Ajust per ingressos corrents afectats i extraordinaris 206.758

Total Ingressos corrents a considerar 33.966.437
Despeses corrents (excepte interessos) 25.622.290

Anualitat teòrica d'amorització 3.151.869

Despeses finançades amb RLT 732.815

Total despeses a considerar 28.041.344

Estalvi net 5.925.092
% estalvi net sobre ingressos corrents 17,44%

• Execució pressupostos d’exercicis tancats

Pressupost de despeses
Obligacions pendents de pagament a 1 de gener 3.688.691,02
Modificacions saldos inicials -111,86
Total obligacions pendents 3.688.579,16
Pagaments realitzats 3.681.236,80
Obligacions reconegudes pendents de pagament al
final de l’exercici

7.342,36

Pressupost d'ingressos
Drets pendents de cobrament a 1 de gener 13.333.756,58
Modificacions saldos inicials 0,00
Total drets pendents 13.333.756,58
Anul.lacions 339.783,79
Recaptació 4.772.998,36
Drets pendents de cobrament al final de l’exercici 8.220.974,43

• Estabilitat pressupostària

Capacitat/necessitat de finançament
 

Ingressos dels capítols 1 a 7 35.120.460,28

Ajustaments SEC 95 -1.758.433,02

Ingressos no financers 33.362.027,26

Despeses dels capítols 1 a 7 28.180.197,85

Ajustaments SEC 95 17.501,33
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Despeses no financeres 28.162.696,52

Capacitat (+) o necessitat (-) de finançament 5.199.330,74
Sobre els ingressos no financers 15,58%

• Deute viu

Deute per tipologia  

Deute a llarg termini 22.057.328

Deute a curt termini 0

Deute avalat a llarg termini 746.476

Deute total a 31/12 22.803.804

Deute viu sobre ingressos corrents  
Ingressos corrents consolidats 34.186.502

Ajust per ingressos corrents afectats i extraordinaris 206.758

Total Ingressos corrents a considerar 33.979.744
% Deute viu sobre ingressos corrents 67,11%

Fonaments de dret

1. Articles 54, 162 a 171 i 191 a 193 del RDL 2/2004, de 5 de març pel que s’aprova el text
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals (LRHL).

2. Articles 89 a 105 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de desenvolupament del
capítol primer, del títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les
hisendes locals, en matèria de pressupostos (RP).

3. Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF).

4. Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general
d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals.

5. Manual del càlculo del dèficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones
locales (IGAE).

6. Bases d’execució del pressupost per a l’exercici 2012

7. Decret de l’Alcaldia núm.3562 de data 15 de desembre de 2011, mitjançant el qual
l’Alcalde-President resol delegar a la Junta de Govern Local l’aprovació de la liquidació
del pressupost.
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A proposta del segon Tinent d’Alcalde, regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, la Junta de
Govern Local adopta el següent

ACORD:

1. Aprovar la liquidació del pressupost de l’exercici 2012 amb el resum  que figura en la part
d’antecedents i que en annex s’adjunta amb el corresponent detall i la documentació
preceptiva d’acord amb la normativa vigent.

2. Donar compte al Ple en la propera sessió que se celebri.

3. Trametre una còpia de la liquidació a la Delegació Territorial del Govern de la Generalitat
i a la Delegació Provincial d’Hisenda.”

4. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 18 de març de 2013.

A proposta del Segon Tinent d’Alcalde, regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, el Ple de la
Corporació adopta el següent

ACORD:

1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’aprovació de la liquidació del pressupost de
l’exercici 2012.”*

EXPLICACIONS DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- Explica que primer comentarà el document més tècnic i després farà un
petit resum de la liquidació d’aquest pressupost.

Explica que el pressupost de l’exercici 2012 que han tancat presenta un resultat
pressupostari positiu de 5.636.267 € i el romanent de tresoreria que ens deixa aquest mateix
pressupost és de 9.712.000 €, dels quals 4.646.000 € ja els tenim afectats d’anys anteriors,
per la qual cosa els quedaria 5.065.000 € per poder disposar en aquest exercici 2013.

En principi d’aquests 5.065.000 € el que es pretén fer és fer la corresponent reserva dels
478.000 € derivats de la supressió de la paga extraordinària de desembre.

Hi ha 133.000 € derivats d’un ingrés d’afectació al patrimoni municipal del sòl per aplicar-lo a
algunes de les finalitats previstes a la llei d’urbanisme de Catalunya i 65.000€ pendents de
cobrament del cànon de l’aigua, la qual cosa ens deixaria un romanent de tresoreria de
4.388.000 € en tancar l’exercici 2012. D’aquests  4.388.000 €, el que pretenem fer és deixar
3.000.000 € per a les inversions plurianuals que ja varen presentar en el darrer pressupost i
d’aquests 3.000.000 d’euros ja tenien previst que contractarien 1.000.000 € per fer front a
part de les inversions que no l’hauran de demanar, perquè amb aquest romanent ja en fan
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prou i 1.300.000 € ho deixarien en una reserva, perquè el que aquest govern pretén tal i com
diu la llei és pagar la factura d’un proveïdor a trenta dies.

Recorda als presents que l’Ajuntament de Roses, de mitjana, està pagant els proveïdors en
quaranta-vuit dies i per això quedarien reservats 1.300.000€  per poder fer front al pagament
de proveïdors amb un màxim de trenta dies.

La liquidació del pressupost de l’exercici 2012 presenta uns resultats molt equilibrats que
permetran garantir la solvència de l’Ajuntament de Roses per afrontar els seus compromisos
i les inversions en els propers exercicis.

El resultat positiu es produeix a conseqüència d’haver establert un pressupost molt prudent
pel que fa a la previsió d’ingressos, tal com està en el capítol de despeses. Així en el capítol
dels ingressos s’han acabat liquidant uns imports superiors als pressupostats, mentre que
les despeses han estat inferiors.

Les principals desviacions d’ingressos es concentren en els capítols d’impostos directes,
amb uns ingressos d’1.441.000 €, superiors als previstos, bàsicament derivats de l’IBI i de la
plusvàlua.

En el capítol de taxes, altres ingressos també representen uns ingressos superiors a
428.000 € que provenen en gran part d’ingressos extraordinaris.

Pel que fa a les despeses, les principals diferències es produeixen en el capítol de personal
amb una baixada d’1382.000 €.

On hi ha un estalvi és a l’apartat de despesa corrent, de compra de béns i serveis que
presenta una execució inferior a la prevista d’1.556.000 €.

En despesa financera fan un estalvi de 103.296 €. Recorden que a personal  hi havia
478.000 € del que és la paga extraordinària, 110.000€ per al pla de pensions i 471.000 €
que són de places vacants i no cobertes. En concret, són tres places.

Pel que fa al capítol de compra de béns i serveis diu que amb el tema de la neteja dels
edificis hi ha hagut un estalvi de 110.000 €. Puntualitza que posa com a referència aquesta
xifra en el que ha estat l’abaixada quant a despesa corrent.

Per altra banda diu que a 31 de desembre del 2012 l’endeutament és de 22.803.000 €, el
que representa  un 67,11 % sobre els ingressos corrents. Respecte a l’endeutament,
recorda als presents que hi ha un topall a l’endeutament d’un 75% per a un ajuntament.

Repeteix que l’Ajuntament de Roses paga la factura d’un proveïdor en 48 dies, però recorda
que ben aviat la llei els obligarà a fer-ho en trenta dies i l’esforç que haurà de fer
l’Ajuntament de Roses no serà tan decisiu com el que hauran de fer altres ajuntaments.

Segueix explicant que s’incorporen romanents per un import de 11.684.000 € per continuar
la gestió en despesa durant l’exercici 2013.
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D’aquest import de 6.314.000 € financen amb finançament afectat, ingressos ja reconeguts
en exercicis anteriors i 724.000 € són compromisos d’ingrés a liquidar durant el 2013 i la
resta, per import de 4.646.000 € amb romanent de tresoreria per a despeses generals
disponibles.

Aquests romanents permetran continuar amb l’execució de projecte de naturalesa plurianual
durant el 2013. Els més significatius són els següents: obres d’urbanització i millora per
3.964.000 € on hi ha el soterrament de contenidors, millora del passeig marítim, el
finançament del vial nord, els treballs de millorar el carrer Lluís Companys, la passarel·la de
vianants, la urbanització de la carretera del mas Oliva i la  rotonda entre els cementiris i zona
esportiva.

En els edificis de patrimoni cultural estan previstos 2.514.000 €. En destinació d’equipament
cultural, trobem la riera Ginjolers i diferents obres a l’àmbit de la Ciutadella, adquisició de
terrenys per un import de 2.435.000 €, estudis i treballs tècnics 634.000 €; la millora del
col·lector i del clavegueram de la Punta Falconera i millores d’enllumenat públic i
instal·lacions esportives per import de 303.000 €. No vol dir que es financiï tot, però sí gran
part del què tenim aquí.

Vol posar de relleu, la liquidació pressupostària que assoleix l’objectiu d’estabilitat en el
sector d’administracions públiques format per l’Ajuntament i la societat municipal Serveis
Municipals de Roses (ROSERSA). De conformitat amb l’article 32 de la llei d’estabilitat
pressupostària, es destina el superàvit computat en termes de sistemes europeus de
comptabilitat 95, obtingut en la liquidació pressupostària per a reduir l’endeutament net.

Seguint aquests criteris, l’Ajuntament de Roses destinarà aquest superàvit a incrementar
1.300.000 € la  tresoreria, per atendre amb normalitat els pagaments i el finançament de les
inversions que, d’acord amb el pressupost, es finança amb la concertació de noves
operacions de crèdit aplicant 1.000.000 € a les inversions del 2013, com han comentat
abans.

La resta es destinarà a altres inversions establertes en el marc pressupostari 2014-2016 que
és el plurianual que es va presentar en el darrer pressupost, reduint així l’aplicació al nou
endeutament, és a dir, mantenir-nos en el mateix nivell d’endeutament que, com s’ha dit, és
per sota del 75% que la Llei d’Estabilitat financera marca a tots els ajuntaments.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sr. Francisco Martinez.- Dels 7.000.000 € que va haver en el pressupost de 2011, ara s’han
quedat en 5.000.000 €, la qual cosa també està molt bé. Són 5.000.000 € que ens han
sobrat i aquí demanaria que una part més gran de la que ha comentat anés a liquidar deute i
una altra part, com quan varen discutir els pressupostos del 2012 anés destinat a partides
que havien sofert increments força importants com els autobusos urbans, la llar d’infants i el
menjador escolar.  L’alcalde li repetia que no hi havia diners. La frase de l’alcalde era que no
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hi havia diners i sembla que de diners n’hi havia de sobra i tant de bo, perquè li han sobrat
5.000.000 € d’aquell pressupost.

El senyor Martinez li demana que a banda de rebaixar el deute que tenim, també per al
proper pressupost, que es recordi d’això, que es recordi que té diners i que sobretot a
l’aspecte social i a l’aspecte escolar: autobusos, menjador i llar d’infants, aquest Equip de
Govern faci un esforç una mica més conseqüent del què s’ha fet fins ara.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.-  El regidor del GDP-AM diu que consideren que, pràcticament, aquest
punt és més important que el punt dels pressupostos i aquí han vist que en una setmana no
poden treure les conclusions definitives i, de fet, han constatat que hi ha uns desviaments
del voltant dels 14.000.000 € i necessiten més temps per treure’n alguna opinió definitiva. El
seu grup demanarà les liquidacions pressupostàries dels últims quatre o cinc anys per
instància i quan tinguin una opinió final la donaran per escrit.

Anuncia que s’abstindran a les votacions.

RESPOSTA ALS GRUPS MUNICIPALS DE L’OPOSICIÓ

Alcalde.- Respon que només estan aprovant el compte, que no vol dir aprovar la gestió que
ha portat a aquests comptes. Estan aprovant la comptabilitat que és una qüestió
absolutament tècnica (debe-haber, balanços i totes aquestes coses). A més, en aquest punt
de l’ordre del dia no hi ha vot, tot i que reconeix que quan el senyor Giner ha dit que
s’abstindrien l’ha desorientat.

En tot cas, diu que quan es presenten els comptes, no es presenta la gestió de l’Ajuntament.
Repeteix que es presenten els comptes, és la comptabilitat i és això del què s’informa en el
ple.

Sr. Manel Escobar.-  Aclareix que a l’any 2011 el romanent de tresoreria que va quedar no
era de 7.000.000 €, sinó que era de 5.500.000 €. D’aquests 5.500.000 € recorda que una de
les modificacions de crèdit més importants que es van fer abans de l’entrada en vigor del
Reial Decret Llei ens obligava que el romanent de tresoreria que tenien no afectat i
disponible anés a amortitzar crèdit, ho varen fer per destinar-ho a la compra de terrenys i
equipaments per l’Ajuntament que eren de 3.200.000 € i que formen part del romanent de
tresoreria que ara tenim afectat.

Ha sentit que el senyor Francesc Martinez ha dit que teníem diners i que el que haurien de
fer és abaixar més els impostos.

S’adreça al senyor Martinez per recordar-li que, com molt bé sap, un pressupost neix d’una
base sòlida i el que no pot fer mai és dir quins ingressos tindrà i que la previsió vagi per
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sobre. Puntualitza que la previsió que el senyor Martinez pot fer per sobre, en el moment
que hagi de fer una liquidació d’un pressupost es pot trobar que s’hagi gastat més del què
realment tenia. Com s’ha fet és un acte de responsabilitat en el govern.

Des del punt de vista de l’Equip de Govern, el senyor Escobar comenta que el regidor
socialista, primer ha de comptar que quan varen redactar el pressupost de l’exercici 2012,
van ser molt prudents a l’hora de calcular els ingressos i per això ara es troben amb el que
es troben. Aleshores no sabien que hi hauria la qüestió de la paga extraordinària que és un
import d’1.400.000€.

Tampoc sabien que les plusvàlues a l’Ajuntament de Roses a l’any 2012 han augmentat
952.000 € més del què tenien previst. Amb l’IBI han ingressat 550.000 € més, amb el tema
de taxes, com a ingressos extraordinaris i interessos de demora 363.000 € més que és
quelcom que no tenien previst, però han estat molt prudents i molt curosos a l’hora de
redactar un pressupost.

Diu que el senyor Martinez ja coneix els números de l’Ajuntament i a l’hora de redactar
aquest document s’ha fet de manera molt responsable. No es pot redactar aquest document,
gastar el que vulgui i dir que els ingressos ja seran els que siguin i fer front a tota la despesa
que un vol.

Hi ha una responsabilitat de govern i el que no es pot fer és entrar en demagògia i dir : Tinc
5.000.000 € a la caixa i ara puc agafar l’any que ve i no cobrar l’IBI a qualsevol ciutadà de
Roses.  Això és el que intentava dir ara mateix: “Baixa els impostos” El regidor ponent diu
que aquí s’estan prestant absolutament els mateixos serveis i no han deixat de prestar
absolutament res. El ciutadà de Roses no pot dir és que ara no es fa això. Tot  es continuarà
fent exactament igual. El senyor Escobar rebat això que deia el senyor Martinez respecte a
l’aspecte social, responent que el pressupost de Benestar Social volta els 700.000 € i no sap
si hi ha altres ajuntaments que puguin dir això. Puntualitza que aquest import és el 10% del
pressupost corrent.

S’adreça al senyor Francesc Giner, li diu que li prepararà la documentació i li proposa de
quedar per explicar-li els tres o quatre últims anys. D’aquesta manera aprofitarà per explicar-
li no només la liquidació, sinó la morositat i el que hi ha pendent de cobrament.

Alcalde.- Afegeix que la Llei d’Estabilitat Pressupostària de l’Estat determina el creixement
en despesa. Per tant, encara que ens sobressin el doble de diners no podrien augmentar la
despesa.

Com que ha fet al·lusions a l’autobús, aclareix, perquè se sàpiga que el viatge d’anar i tornar
durant tot un mes costa 27 €, un preu que gairebé és simbòlic, però si fos gratuït tothom s’hi
apuntaria i després els autobusos acabarien anant buits amunt i avall.

La llar d’infants no s’ha apujat, tot i que la Generalitat ens ha abaixat un 30% la subvenció i,
per tant, ho hem subsumit des de l’Ajuntament i les beques de llibres, que són 182.000€
anuals les mantenim.
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Manifesta que a banda d’anar regalant diners pel carrer, cosa que no pensen fer mai de la
vida, poca cosa ens queda per fer.

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Francisco Martinez.- Més que res, vol comentar que en cap moment ha dit res d’abaixar
els impostos, el que ha dit és que es destinin més recursos a aspectes socials, perquè la
responsabilitat del regidor,  de voler fer-ho tan bé, ha fet que molta gent ho passi malament.
Puntualitza que fa aquesta observació, més que res, perquè ho sàpiga.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- Pregunta al regidor socialista si s’ha escoltat a ell mateix. Ha dit que
com el senyor Escobar ho volia fer tan i tan bé, ha fet que molta gent ho passi malament.
Com si el responsable que la gent ho passa malament fos el senyor Manel Escobar. El
regidor ponent pregunta al senyor Martinez si s’ha escoltat a ell mateix, si ha escoltat el que
estava dient.

Alcalde.- Demana de deixar aquí el debat i que el senyor Francisco Martinez ja ha fet la
segona intervenció i aquesta intervenció ja ha estat resposta.

El Ple en queda assabentat

04.- RATIFICAR L’ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL, DE DATA 22 DE
FEBRER DE 2013, PEL QUAL S’HA APROVAT CONCÓRRER AL PLA ÚNIC D’OBRES I
SERVEIS DE CATALUNYA DEL PERÍODE 2013-2016

La senyora Montse Mindan, 1ª. Tinent d’alcalde, presenta la proposta d’acord que és del
tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta de la 1a tinent d’alcalde relativa a la ratificació de l’acord de la Junta de Govern
Local, de data 22 de febrer de 2013, pel qual s’ha aprovat el següent acord:

“Antecedents

El Departament de Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de Catalunya ha
aprovat el Decret 155/2012, de 20 de novembre, pel qual s’aproven les bases reguladores i
d’execució del Pla únic d’obres i serveis de Catalunya per al període 2013-2016, i s’obre la
convocatòria única per a aquest període.



71

L’estructura del PUOSC per a aquest període es conforma amb les línies de subvenció
d’aquest Pla: línia per a inversions i línia per a conservació i manteniment, i els programes
específics de cooperació municipal.

Fonaments de dret

Primer. Decret 155/2012, de 20 de novembre, pel qual s’aproven les bases reguladores i
d’execució del Pla únic d’obres i serveis de Catalunya per al període 2013-2016, i s’obre la
convocatòria única per a aquest període, publicat en el Diari Oficial de la Generalitat de
Catalunya núm. 6263 de data 28.11.2012.

Segon. Decret 162/2012, de 18 de desembre, de modificació del Decret 155/2012, de 20 de
novembre, pel qual s’aproven les bases reguladores i d’execució del Pla únic d’obres i
serveis de Catalunya per al període 2013-2016, i s’obre la convocatòria única per a aquest
període, publicat en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 6278 de data
20.12.2012.

Tercer. Llei 23/1987, de 23 de desembre, reguladora del Pla únic d’obres i serveis.

Quart. Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Proposta de resolució

La 1a tinent d’alcalde, per delegació de l’alcalde president, proposa a la Junta de Govern
Local l’adopció del següent

ACORD:

Primer. Concórrer al Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya del període 2013-2016 amb les
següents propostes d’actuació:

a) Línia d’inversions:
1. Reurbanització de la riera Ginjolers
2. Aparcament del castell de la Trinitat

b) Línia de manteniment:
1. Treballs de reparació, manteniment i conservació de vies públiques i edificis

municipals.

Segon. Establir per a la línia d’ajuts en concepte d’inversions les dades econòmiques de
finançament de les propostes d’actuació amb les quals es vol concórrer al PUOSC,
anualitats i ordre de prioritat, i per a les quals se sol·liciten les subvencions següents:

• Reurbanització de la riera Ginjolers
Pressupost:                                                  2.516.732,32 €
Aportació de la corporació:                                   758.366,16 €
Altres aportacions (Generalitat de Catalunya / 1.258.366,16 €
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Pla de barris)
Subvenció sol·licitada:                  500.000,00 €

Anualitat sol·licitada: 2014
Ordre de prioritat: 1

Observacions: Proposta d’actuació que, per les seves característiques, podria concórrer a la
línia d’inversions.

• Aparcament del castell de la Trinitat
Pressupost:    376.208,59 €
Aportació de la corporació:               276.208,59 €
Subvenció sol·licitada:                        100.000,00 €

Anualitat sol·licitada: 2014
Ordre de prioritat: 2

Observacions: Proposta d’actuació que, per les seves característiques, podria concórrer al
Programa de cooperació municipal de la Diputació de Girona.

Tercer. Sol·licitar l’acolliment a la línia d’ajuts en concepte de manteniment per a la
realització dels Treballs de reparació, manteniment i conservació de vies públiques i
edificis municipals per a la dotació econòmica, en el quadrienni 2013-2016, de l’import
total de 267.480,39 €, que correspon a una atribució anual per import de 66.870,10 €.

Quart. Aprovar els informes que consten a l’expedient en els quals es justifiquen la
necessitat i la viabilitat de les propostes d’actuació amb les quals es concorre al PUOSC
2013-2016, i les quanties de les subvencions que se sol·liciten per a cadascuna.

Cinquè. Tramitar tota la documentació de cadascuna de les propostes d’actuació a través
dels mitjans telemàtics de la plataforma EACAT, a l’adreça http://www.eacat.net, en la forma
que es determina a l’annex 1 del Decret 155/2012, de 20 de novembre, i facultar a la 1a
tinent d’alcalde perquè complimenti totes les diligències necessàries per al compliment de
l’acord adoptat.

Sisè. Ratificar el present acord pel proper ple que se celebri. "

- La Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat favorablement la present proposta.

A proposta de la 1a tinent d’alcalde, per delegació de l’alcalde president, el Ple de la
corporació adopta el següent

ACORD:

PRIMER.  Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local, de data 22 de febrer de 2013, pel
qual s’ha aprovat concórrer al Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya del període 2013-
2016.
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SEGON.  Notificar aquest acord al Departament d’Intervenció als efectes oportuns.
=EXP.4126/2012*

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT

Sra. Montse Mindan.- Explica que ja s’havia comunicat en un torn de precs i preguntes que
s’havia passat per junta de govern per la urgència de temps que tenien i després es
ratificaria en el ple.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Francisco Martinez.- Diu que aquí faran una abstenció, no pas per no demanar la
subvenció com és natural, sinó pel destí final de la subvenció ja que entenen que el pla de
barris havia d’anar dotat d’un sentit. En aquest cas, tant la casa de l’Anita com la SUF que
es projectava fer, eren peces bàsiques d’aquest pla de barris. Per tant, l’abstenció és per
aquest motiu i no pas per la subvenció que es demana, lògicament.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Diu que també s’abstindran en aquest punt, creuen que si es retirés
això de l’aparcament del castell de la Trinitat hi podrien votar a favor.

No entenen que es vulgui fer un aparcament amb un pressupost de 376.000 € i escaig si el
castell ni tant sols té un pla d’usos. Aquest és el motiu de l’abstenció del seu grup.

RESPOSTA ALS GRUPS MUNICIPALS DE L’OPOSICIÓ

Sra. Montse Mindan.- Respon que, pel que fa al Pla de Barris, no és que no es faci, sinó que
demanen quelcom totalment compatible que és de poder demanar més diners per poder
executar el Pla de Barris. Per tant, els sembla que precisament el Pla de Barris és quelcom
important i és la seva primera prioritat. I, pel que fa a Ca l’Anita la regidora creu que no era
Pla de Barris, sinó Pla Zapatero i els diners es van utilitzar per executar aquesta obra i, per
tant, aquests diners no tenen res a veure amb el Pla de Barris.

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Francisco Martinez.- Diu que es referia al Pla de Barris, com a tal. Arreglar  la riera
Ginjolers i tots els carrers que s’estan arreglant, no només suposava un arranjament de
carrers, sinó de dotar de vida tot aquell barri. Amb actuacions com les de Casa l’Anita, els
diners es van treure d’un Pla Zapatero, perquè en el seu moment es va poder i ara hi ha una
SUF que l’actual Equip de Govern no vol fer o, si més no, en el següent punt que passa pel
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Ple queda clar que es renuncia a fer aquesta obra. Per tant, l’única cosa que fan és arranjar
carrers i res més i no pas dotar de vida un barri, que és el que s’hauria d’haver fet. Per això
estava el Pla de Barris.

RESPOSTA DE LA REGIDORA PONENT

Sra. Montse Mindan.- Respon que discrepa completament, perquè per donar-li vida al barri
havien d’haver proposat acabar de fer aquells carrers que no estaven fets. El projecte de la
part de baix del carrer Sant Isidre,  Sant Pere Alt i els carrers Sant Pere Baix i Joan Badosa
no estava fet i precisament,  per complir aquesta primera part de  l’Equip de Govern anterior,
-obviant aquesta segona, importantíssima com a zona comercial- s’havia de fer el projecte i
prioritzar-lo i se suposa que així acabaran de dinamitzar-lo, perquè sinó deixaven el barri
mig fet.

Aclareix que no és que no vulguin fer la SUF, sinó que com per a la SUF i el Pla de Barris
tots els diners que porta la Generalitat o que els ha d’enviar van tan endarrerits, han decidit
prioritzar aquests carrers, passar una part de la subvenció del Pla de Barris a executar
aquest segon projecte d’arranjament de carrers. La SUF la faran després, no hi ha voluntat
de no fer-la, sinó voluntat de fer-la més tard, com va quedar clar quan van ajornar el conveni
amb la gent de la SUF, perquè veien que no podrien tenir-ho fet per quan s'hauria de fer.  El
mateix Pla de Barris de la Generalitat ha ajornat els terminis, suposa que per problemes
pressupostaris.

Alcalde.-   Per acabar de tancar aquest punt abans de votar-lo i en atenció a les persones
que els estan escoltant, tant aquí a la sala com per als que després els veuran per televisió,
explica que el Pla Únic d’Obres i Serveis és una dotació que la Generalitat crea amb
col·laboració amb les diputacions, en aquest cas amb la de Girona, on es donen uns diners
per fer unes actuacions en el quadrienni. Aquests diners que ens arriben són els que ens
toquen, ens venen i els assignen a una partida determinada, a una obra concreta, perquè les
normes els obliguen a adjudicar aquells diners a una obra concreta. Per tant, com molt bé ha
explicat la senyora Mindan, van periodificant aquests diners d’acord amb aquelles obres que
són més prioritàries i que s’ajustaran al calendari, perquè tampoc els donen tot el temps del
món per poder invertir aquells diners.

Podrien haver posat els diners en un altre lloc, però són diners que venen de fora i que se
sumen als que ja tenen i, en el cas del Pla de Barris, venen d’una altra font. Tots conflueixen
aquí, fan aquesta obra i determinen posar aquestes dues obres que podrien haver estat
unes altres, però aquestes són les que pel calendari de redacció de projecte i licitació de les
obres van més de pressa.

Explica que en el Castell es van fer les obres, va haver un canvi de govern en aquell temps
del PP que va passar al govern d’En Zapatero, del PSOE. Aleshores, amb aquella dinàmica
hi havia 300.000€ concedits que no es varen executar mai. Puntualitza que estan parlant del
2006-2008 i diu que aquells diners no s’han executat mai.
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Ara, en aquests moments, l’Ajuntament ha assumit el cost  íntegre d’aquells 250.000 € que
valia el projecte per acabar els equipaments bàsics com són els vàters, passamans de les
escales i totes aquestes coses.

En tot aquest temps s’ha comprovat que, en el Castell, si no fem aparcament a dalt no hi
puja ningú. El que no farem, si ens hem gastat tres-cents milions de pessetes, és ara tenir-lo
allà mort i que al cap del dia hi passin dues, tres o cinc persones. Per més fantasies que hi
posem tots plegats, la realitat és que arribar al Castell i pujar aquells més de cent metres de
desnivell en un dia de tramuntana o que amenaça pluja, diguem el que diguem, no s’hi pot
pujar. Per tant, convé i és absolutament necessari si creiem en el Castell, com hi creu
l’alcalde i tot l’Equip de Govern, de fer un aparcament a dalt.

Quant a l’alcalde li pregunten si podrien fer un casament al castell de la Trinitat, l’alcalde els
diu que sí, però també els pregunta si al casament hi podrà venir l’àvia i si va en cadira de
rodes, perquè si és una persona que té dificultats per caminar que no ho facin allà, perquè
no podrà arribar fins a dalt. Per tant, hem d’habilitar allò, amb una quantitat que considera
mínima, perquè tres cents mil euros, avui dia, per desgràcia, no són res. Pretenem fer un
aparcament de cinquanta o seixanta places i que durant tot l’any la gent pugui aparcar fins a
dalt.

Pel que fa al Pla d’Usos, l’alcalde respon que no es posaran a fer el Pla d’Usos si encara no
tenim l’aparcament ni els vàters. Ara sortiran a licitació aquestes obres, però tot necessita un
camí i, per tant, independentment del Pla d’Usos, el que es proposa avui, aquí, és acceptar
de la Generalitat aquests sis-cents mil i escaig d’euros de diners provinents del Pla Únic
d’Obres i Serveis de Catalunya.

No estan aprovant res, de la mateixa manera que a l’anterior punt no estaven aprovant la
gestió del govern, sinó la comptabilitat, en aquest punt estan acceptant que el que votaran
no és fer l’aparcament ni fer els carrers, sinó acceptant que la Generalitat ens doni aquests
diners. Per això, amb molt bona raó, entén el paper de l’oposició que fa una abstenció, però
els que ens escolten han de saber el perquè s’absté l’oposició i el perquè l’Equip de Govern
hi vota a favor. L’Equip de Govern vota a favor que la Generalitat ens enviï aquests sis-cents
mil euros i l’oposició s’absté, perquè estan a l’oposició i diuen que aquests diners podrien
anar a un altre lloc.

L’alcalde està d’acord que podrien anar a un altre lloc, però que vinguin i demanar una
modificació i dir que en comptes del castell que es faci la Ciutadella o que es faci el dolmen,
també es pot fer, però vol que se sàpiga que aquests diners venen de la Generalitat de
Catalunya. En tot cas és això, que arribi aquesta informació.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Onze (11) Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Josep Ma. Mas Blanch, Sílvia Useros,
Juan M. Fernández, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel Tarrero,
Carlos López i Carles Pàramo.
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Vots en contra: Vuit  (8) Carles Ferrer, Imma Carrion, Francisco Martinez, Francisca
Guijarro, David Beltran, Francisca Martin, Francesc Giner i Ma. Àngels Arjona.

Abstencions: Cap (0)

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

05. ACCEPTAR LA SUBVENCIÓ CONCEDIDA EN EL PLA ÚNIC D’OBRES I SERVEIS
DE CATALUNYA, ANY 2012, PER A L’ACTUACIÓ TITULADA “REURBANITZACIÓ DE
DIVERSOS CARRERS AL CASC ANTIC ENTRE L’ÀMBIT DEL PLA DE BARRIS I EL
FRONT DE MAR”

La senyora Montserrat Mindan, primera tinent d’alcalde, presenta la proposta d’acord que és
del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’acceptació de la subvenció concedida en el Pla únic d’obres i serveis de
Catalunya, any 2012, per a l’actuació titulada “Reurbanització de diversos carrers al casc
antic entre l’àmbit del pla de barris i el front de mar”.

Antecedents

1. Mitjançant Resolució del Director general d’Administració Local, de data 7 de febrer de
2013, s’ha resolt acceptar la renúncia a l’execució de l’actuació de “Construcció d’un
equipament cultural a la riera de Ginjolers (SUF)”, inclosa en el PUOSC, any 2012. Així
mateix, s’ha resolt desvincular la subvenció inicialment atorgada, per import de 100.000,00
€, i aplicar-la a l’actuació “Reurbanització de diversos carrers al casc antic entre l’àmbit del
pla de barris i el front de mar”, amb un pressupost total de 410.583,30 €.

2. En data 21 de febrer de 2013 (RE: 2786/2013) el Departament de Governació i Relacions
Institucionals (Serveis Territorials a Girona) sol·licita la tramesa del certificat d’acceptació de
les ajudes i normativa, d’aprovació del projecte i d’existència de la consignació
pressupostària.

3. La Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat favorablement la present
proposta.

Fonaments de dret

Primer. La Generalitat de Catalunya ha establert les bases d’execució del PUOSC per al
període 2008-2012, aprovades pel Decret 101/2008, de 6 de maig, i publicades en el DOGC
núm. 5129 de data 13.05.2008.
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Segon. Decret 16/2012, de 21 de febrer, de modificació del termini establert a la base 3.1 i
3.2 del Decret 101/2008, de 6 de maig, d’aprovació de les bases d’execució del Pla únic
d’obres i serveis de Catalunya, per a les actuacions incloses en el Pla únic d’obres i serveis
de Catalunya corresponents a les anualitats 2011 i 2012, publicat en el DOGC núm. 6073 de
data 23.02.2012.

Tercer. Acord GOV/14/2012, de 28 de febrer, d’aprovació del Pla únic d’obres i serveis de
Catalunya per a l’any 2012, publicat al DOGC núm. 6079 de data 02.03.2012.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

06.- DESESTIMAR LES AL·LEGACIONS PRESENTADES I CEDIR EN PRECARI A LA
COLLA GEGANTERA DE ROSES, L’ÚS DEL BÉ CONSISTENT EN UN REMOLC DE
TRANSPORT, PER TAL QUE PUGUIN TRANSPORTAR ELS GEGANTS DE ROSES

La senyora Montse Mindan, primera tinent d’alcalde, presenta la proposta d’acord que és del
tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Cessió en precari de l’ús d’un bé municipal per adjudicació directa.

Antecedents

1. En sessió ordinària del Ple del dia 3 de desembre de 2012, es va acordar, entre d’altres
aspectes,  aprovar inicialment la cessió en precari a la Colla Gegantera de Roses, com a
entitat privada sense ànim de lucre, de l’ús del bé consistent en un remolc de transport,
per tal que puguessin transportar els gegants de Roses, i, també,  sotmetre l’expedient a
un període d’informació pública, per un termini de 15 dies, mitjançant anunci en el Butlletí
Oficial de la Provincia de Girona, per tal que els interessats presentessin les al·legacions
que consideressin oportunes.

2. L’expedient es va sotmetre a informació pública mitjançant edicte inserit al Butlletí Oficial
de la Província de Girona núm. 244 de data 21 de desembre de 2012, al Tauler d’Edictes
de l’Ajuntament i al web municipal, durant el termini de 15 dies, i s’ha presentat la
següent al·legació:

- RE 481/09.01.2013: Joan Esteve Danés Soler com a coordinador i representant del Grup
Polític d’Iniciativa Per Catalunya, els Verds.

3. En les conclusions finals del Registre d’Entrada 481/09.01.2013, l’al·legant demana el
següent:

“Que per tal d’evitar que es converteixi en un fet consumat aquest Greuge Comparatiu
esmentat, l’Ajuntament junt amb el Port de Roses, SA, com a entitat municipal, també
cedeixin en les mateixes condicions imposades a la Colla Gegantera de Roses, el llagut
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català al Club Marítim Roses (que era l’antic precarista del mateix sense formalitzar,
abans de ser desposseït d’aquest bé municipal per part de l’Ajuntament, a l’igual que ho
era la Colla Gegantera del remolc)”.

El greuge comparatiu entre les dues entitats al qual fa referència és al fet que tal i com
es va cedir en precari l’ús del remolc a la Colla Gegantera de Roses, se cedeixi també
en precari l’ús del llagut català al Club Marítim Roses.

4. En data 19 de febrer de 2013, els Serveis Jurídics de l’Ajuntament emeten informe i a
l’apartat conclusions indiquen, entre d’altres aspectes, que en el cas de la resolució de
l’expedient administratiu 4781/2011, corresponent a la cessió d’ús a precari, a favor de la
Colla Gegantera de Roses d’un remolc per a transportar Els Gegants de Roses, de
conformitat amb allò establert en el Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova
el reglament del patrimoni dels ens locals, els ens locals poden cedir en precari l’ús de
béns patrimonials a altres administracions o entitats públiques o a entitats privades
sense ànim de lucre que els hagin de destinar a fins d’utilitat pública o d’interès social,
sempre en benefici d’interessos de caràcter local.

També el mateix Decret, esmentat anteriorment, preveu en el seu article 46 que els ens
locals poden aportar directament en propietat, amb la valoració tècnica prèvia, béns
patrimonials a les societats civils, mercantils, cooperatives o altres ens, creats per
aquells o en els quals tinguin participació, per a la prestació de serveis o activitats
econòmiques. En cas de l’expedient administratiu 4054/2011, en sessió ordinària del Ple
del dia 30 de juliol de 2012, es va acordar en el punt 7è el següent:

Aportació directa en propietat a l’entitat municipal Port de Roses, SA d’una embarcació tradicional
“Llagut Català” i de 10 rems de carboni lleuger ràpid, propietat de l’Ajuntament de Roses.

En el punt 11è. dels antecedents de fet de l’acord amunt esmentat es va fer constar
que:

L’Ajuntament de Roses té la voluntat de cedir aquest llagut i els 10 rems de carboni a la societat
municipal Port de Roses, SA, per a la seva guarda i gestió.

Per la qual cosa, qui informa considera que les figures emprades per l’Ajuntament, de
cessió d’ús a precari d’un remolc a la Colla Gegantera de Roses, i d’aportació directa en
propietat d’un llagut català al Port de Roses, SA, estan contemplades en el Decret
336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el reglament del patrimoni dels ens locals.

5. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18
de març de 2013, va dictaminar favorablement l'assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

Primer. – Llei 30/1992, de 26de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques
i del procediment administratiu comú, modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener, en
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concordança amb la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les
administracions públiques de Catalunya.

Segon.- Decret 336/1988, de  17  d’octubre,  pel  qual  s’aprova el reglament del patrimoni
dels ens locals.

Tercer.- Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la llei
municipal i de règim local de Catalunya.

Quart.- Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local.

Cinquè.- Llei  33/2003,  de  3  de  novembre,  del patrimoni  de les Administracions
públiques.

A proposta de la Sra. Montse Mindan Cortada, 1ª tinent d’alcalde de la corporació, el Ple
adopta el següent:

ACORD

1. Desestimar les al·legacions presentades pel Sr. Joan Esteve Danés Soler, com a
coordinador i representant del grup polític d’Iniciativa per Catalunya els Verds a Roses
(RE 481/09.01.2013), pels motius indicats a l’apartat 4 dels antecedents del present
acord.

2. Cedir en precari a la Colla Gegantera de Roses, com a entitat privada sense ànim de
lucre, de l’ús del bé consistent en un remolc de transport, per tal que puguin transportar
els gegants de Roses.

3. Establir el període de cessió d’ús de precari per un termini de 4 anys, des de la data de
la signatura del document de la cessió. No obstant això, en el cas que el bé cedit no es
destini a l’ús previst en el termini fixat o deixi de ser destinat, reverteix automàticament
de ple dret al patrimoni de l’Ajuntament, el qual té dret a rebre, en el seu cas, el valor
dels danys i perjudicis causats i el del detriment experimentat pel bé.

4. Notificar aquest acord al cessionari, és a dir la Colla Gegantera de Roses representada
pel seu president Sr. Gabriel Palou Deseado, tot emplaçant-lo per a la formalització de la
cessió en document administratiu, el qual fou aprovat per acord del Ple del dia 3 de
desembre de 2012.  = Exp. 4781/11

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Imma Carrion.- Diu que tot i que els sembla correcte que se cedeixi  a precari el remolc
a la Colla Gegantera de Roses, els hauria agradat que també s’hagués cedit a precari el
llagut i els seus rems al Club Marítim Roses, per tal que les dues entitats haguessin tingut el
mateix tracte, per la qual cosa el seu grup municipal s’abstindrà a les votacions.
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Diu que el tema del llagut i del Club de Rem no es va portar de manera
correcta. Veuen bé que es normalitzi el tema de la cessió del remolc.

RESPOSTA ALS GRUPS MUNICIPAL DE L’OPOSICIÓ

Sra. Montse Mindan.- Respon que tot i que s’exposen els dos casos des d’un punt de partida
amb les mateixes condicions, consideren que no tenen res a veure i tampoc les dues
societats ho van portar de la mateixa manera. Per tant, entén que el que han de fer és la
cessió del remolc a la Colla Gegantera, perquè desenvolupi la seva activitat igual que en el
seu moment es va acordar que el llagut se cedia al Port de Roses i el Port de Roses ja
decidirà en Consell d’Administració com cedeix després aquest llagut.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor:  Onze (11) Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Josep Ma. Mas blanch, Sílvia Useros,
Juan M. Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel Tarrero,
Carles López i Carles Pàramo.

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Vuit (8)  Carles Ferrer, Imma Carrion, Francisco Martinez, Francisca Guijarro,
David Beltran, Francisca Martin, Francesc Giner i Ma. Àngels Arjona.

En veure el resultat de les votacions, l’alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

07.- APROVAR L’ADHESIÓ DEL MUNICIPI DE ROSES AL SERVEI DE MEDIACIÓ I
ASSESSORAMENT ALS MUNICIPIS I ENS LOCALS DE CATALUNYA, ADJUDICAT A
FERRER & OJEDA CORREDURÍA DE SEGUROS, SL, ENTITAT QUE PASSA A TENIR
LA CONDICIÓ DE MEDIADOR DE L’AJUNTAMENT

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.-  Diu que tal com ja ha anunciat a la junta de portaveus, el punt setè és un punt que
quedava sobre la taula, perquè tot i que està ben formulat, no està prou ben formulat.

08.- APROVAR L’ADHESIÓ DEL MUNICIPI DE ROSES A LA PÒLISSA
D'ASSEGURANÇA DE RESPONSABILITAT CIVIL I PATRIMONIAL DE LA QUAL SERÀ
PRENEDORA L'ASSOCIACIÓ CATALANA DE MUNICIPIS I COMARQUES I CO-



81

PRENEDORES AQUELLES ADMINISTRACIONS I/O ORGANISMES PÚBLICS, SOCIS DE
L'ACM, QUE S'HI ADHEREIXIN.

La senyora Montse Mindan, primera tinent d’alcalde, presenta la proposta d’acord que és del
tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta de la 1a tinent d’alcalde relativa a l’adhesió a la pòlissa d’assegurança de
responsabilitat civil i patrimonial de la qual és prenedora l’Associació Catalana de Municipis i
Comarques.

Antecedents

1. El comitè executiu de l’Associació Catalana de Municipis i Comarques, en sessió de 31
de maig de 2010, va decidir convocar un concurs per a la contractació d’una pòlissa
d'assegurança de responsabilitat civil i patrimonial de la qual serà prenedora l'Associació
Catalana de Municipis i Comarques i co-prenedores aquelles administracions i/o
organismes públics, socis de l'ACM, que s'hi adhereixin.

2. El Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, de data 23 d’agost, i el Butlletí oficial de la
Província del mateix dia, es va fer públic l’anunci pel qual es licitava l’esmentat
contracte.

3. En data 27 de setembre va finalitzar el termini de presentació d’ofertes.

4. En data 2 de novembre es va reunir la mesa de contractació, la qual va valorar la
proposició de la mercantil Zurich.

5. Vista la delegació efectuada a favor del president de l’ACM per part del comitè executiu,
celebrat el 2 de novembre de 2010, per dur a terme l’adjudicació de la licitació,
s’adjudica en data 19 de novembre l’esmentada pòlissa d'assegurança de responsabilitat
civil i patrimonial de la qual serà prenedora l'Associació Catalana de Municipis i
Comarques i co-prenedores aquelles administracions i/o organismes públics, socis de
l'ACM que s'hi adhereixin, a la mercantil Zurich.

6. La Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat favorablement la present
proposta.

Fonaments de dret

Primer. La contractació d’assegurances privades per part de les administracions públiques
és objecte de contracte privat d’acord amb allò que disposa l’article 20 del Text refós de la
Llei de contractes del sector públic, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de
novembre, els reglaments que la desenvolupen i la resta de normativa de contractació
administrativa.
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Segon. La contractació realitzada per l’Associació Catalana de Municipis i Comarques ha
complert els requisits i terminis establerts a la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes
del sector públic, els reglaments que la desenvolupen i la resta de normativa de contractació
administrativa, aplicables en el moment de celebrar la contractació.

A proposta de la 1a tinent d’alcalde, per delegació de l’alcalde president de l’Ajuntament de
Roses, el Ple de la corporació adopta el següent

ACORD:

Primer. El municipi de Roses s’adhereix a la pòlissa d'assegurança de responsabilitat civil i
patrimonial de la qual serà prenedora l'Associació Catalana de Municipis i Comarques i co-
prenedores aquelles administracions i/o organismes públics, socis de l'ACM, que s'hi
adhereixin.

Segon. Aquest acord d’adhesió produirà efectes un cop finalitzada la vigència de l’actual
pòlissa d'assegurança de responsabilitat civil i patrimonial que té concertada l’Ajuntament,
essent la data d’inici de la nova cobertura el proper 1 de juny de 2013.

Tercer. Notificar el present acord a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques (C/
València 231, 6è, 08007 Barcelona).

Quart. Comunicar a la companyia asseguradora de la responsabilitat civil de l’Ajuntament,
que a la finalització de la vigent assegurança de responsabilitat civil, trams 1 i 2, en data 30
de maig, l’Ajuntment no procedirà a la seva pròrroga.

Cinquè. Comunicar aquest acord a la Unitat de Serveis Jurídics i al Departament
d’Intervenció.=EXP.1413/2013*

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Francisco Martinez.- Diu que en aquest punt el seu grup municipal votarà en contra,
perquè entenen que havent corredories d’assegurances, aquí, abans s’hauria d’haver donat
prioritat a totes aquestes corredories i, si més no, haver parlat amb ells abans d’haver fet
aquesta actuació, cosa que, a més, els sembla que ni consta.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Diu que està en la mateixa línia que el senyor Francisco Martinez. Diu
que ells també votaran en contra, perquè creuen que hi ha companyies asseguradores que
també poden fer aquesta tasca i buscar un mediador de Barcelona, perquè faci de mediador
a l’Ajuntament de Roses no ho troben lògic.

RESPOSTA DE LA REGIDORA PONENT
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Sra. Montserrat Mindan.- Respon que precisament per això han enretirat el punt del
mediador. En aquest cas també han de mirar el preu més assequible i que ens surti millor,
però perquè, a més, a nivell tècnic, quan totes les administracions actuen conjuntament és
diferent. Entenen que anar amb la ACM (Associació Catalana de Municipis) en la pòlissa de
responsabilitat civil tenia lògica, ja que en som socis, però la qüestió del corredor és
precisament el punt que han deixat sobre la taula.

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Reconeix que s’ha equivocat quant a la qüestió del mediador, però està
en la mateixa línia, creu que les companyies i les asseguradores que tenen a Roses es
mereixen de poder presentar uns pressupostos i que es faci el mateix que quan es fa una
obra.

RESPOSTA DE LA REGIDORA PONENT

Sra. Montserrat Mindan.- Diu que, en tot cas, el concurs que va fer la ACM també era públic.
Per tant es podien presentar. Una altra cosa és que després puguin complir les condicions,
però es podien presentar com a companyies. Una altra qüestió és la del corredor, que com
ja ha explicat, l’havien deixat fora.

ACLARIMENT DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Afegeix que el compromís que va agafar el nou govern va ser de treure, de mica en
mica, a concurs, totes les pòlisses d’assegurances que tenim i això es farà.

Queda clar i per això han enretirat aquell punt, perquè no l’havien entès bé o contenia coses
que els podia dificultar aquesta voluntat que tenen de treure-ho a concurs.

S’adreça al senyor Francisco Martinez per respondre-li que ha estat governant durant quatre
anys i no n’ha sortit cap a concurs. Ara, demanar un concurs no queda gaire correcte.
Aclareix que aquí a Roses no s’ha fet mai cap pòlissa treta a concurs i una vegada que ho
volen endreçar poden votar el que vulguin, però precisament, ara, l’Equip de Govern ho està
arreglant. La intenció és treure a concurs públic totes les pòlisses, llevat d’aquesta tan
important que és cabdal, que és la de responsabilitat civil.

Com molt bé ha dit la senyora Mindan, aquesta pòlissa els surt molt bé de preu i, a més, els
dóna una fortalesa que consisteix que en cas de desgràcia, que haguessin de recuperar
alguna cobertura és molt diferent de quan el tracte és bilateral de l’Ajuntament de Roses
amb una determinada companyia de quan el tracte no és bilateral, sinó multilateral, amb tots
els ajuntaments de l’Associació Catalana de Municipis, que poden ser set-cents o vuit-cents,
incloent-hi el de Girona i Barcelona, en relació a aquella companyia que és la titular de la
pòlissa.
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Per aquest motiu es fa d’aquesta manera, preu per preu, tot i que en aquest  cas no es
busca el preu, sinó que la cobertura sigui d’una absoluta garantia i, en aquest cas ho és. A
partir d’aquí totes les altres pòlisses que hi ha a Roses, de mica en mica, a mesura que
vagin arribant els venciments, tal com saben els serveis de contractació, aniran sortint a
licitació d’una en una, en grups o com correspongui, lògicament ajustats a la Llei de
Contractes de l’Estat.

INTERVENCIÓ PER AL·LUSIONS AL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Francisco Martinez.- Ha sentit que l’alcalde ha comentat que quan el Grup Municipal
Socialista va estar governant no es va treure res a concurs i creu que això no és veritat o és
que aquesta afirmació no s’adapta ben bé a com van passar les coses. El senyor Martinez
diu que l’anterior Equip de Govern va començar a treure a concurs tot el que es va poder,
precisament perquè no hi havia el costum de fer-ho fins aquell moment.

Alcalde.- Pregunta si es van treure pòlisses a concurs, perquè que ell sàpiga no hi ha cap
pòlissa i és que estan parlant d’assegurances.

Sr. Francisco Martinez.- Puntualitza que l’alcalde ha dit que no es va treure absolutament
res a concurs i el regidor socialista diu que es van trobar en una situació que no hi havia
aquest costum i poc a poc la van anar implantant.

Alcalde.- Respon que, en aquest cas rectifica. Corregeix la seva afirmació dient que no es va
treure cap pòlissa a concurs, com no s’havia fet mai i ara l’actual Equip de Govern ho està
fent. Afirma que és impossible no treure res a concurs, tots els governs han tret coses a
concurs, perquè sinó haguessin fet les coses així tots estarien tancats a la presó. La legalitat
diu què s’ha de treure a concurs pels trams que toca i d’acord amb el que sigui.

En tot cas, l’alcalde torna a parlar de les assegurances i repeteix que durant aquests darrers
quatre anys no n’ha sortit cap a concurs.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor. Onze (11) Montse Mindan, Sílvia Ripoll, Josep Ma. Mas Blanch, Sílvia Useros,
Juan M. Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel Tarrero,
Carlos López i Carles Pàramo.

Vots en contra: Vuit (8) Carles Ferrer, Imma Carrion, Francisco Martinez, Francisca Guijarro,
David Beltran, Francisca Martin, Francesc Giner i Ma. Àngels Arjona.

Abstencions: Cap (0)

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.
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09.- DISPOSAR LA RECUPERACIÓ D’OFICI DEL VIAL PÚBLIC SITUAT ENTRE L’AV.
PORT CANIGÓ, NÚM. 15-31 I EL CANAL TRAMUNTANA DE LA URBANITZACIÓ SANTA
MARGARIDA, COM A BÉ DE DOMINI PÚBLIC MUNICIPAL

La senyora Montse Mindan, com a primera tinent d’alcalde, presenta la proposta d’acord que
és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’expedient de recuperació d’ofici d’un bé de domini públic, concretament
del vial públic situat entre l’av. Port Canigó, núm.15-31 i el Canal Tramuntana, ocupat per la
Comunitat de Propietaris de l’edifici Port Canigó, 15-33.

Antecedents

1. Mijançant informe d’inspecció dels Serveis Tècnics d’aquest Ajuntament, de data 21 de
setembre de 2011, arran de la visita d’inspecció a la finca situada a l’av. Port Canigó,
núm. 15-31, es comprova que el vial públic que dóna accés al recinte de la Comunitat de
Propietaris de l’edifici Port Canigó, 15-33 es troba tancat al públic, mitjançant la
instal·lació d’una tanca metàl·lica i una porta corredora.

2. Per decret d’Alcaldia de data 22 de març de 2012, núm. 774/29.03.2012 en ús de la
potestat de recuperació d’ofici reconeguda pels articles 4.1.d) de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, de bases del règim local, i 8.1.e) del DL 2/2003, de 28 d’abril pel qual s'aprova el
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, s’incoa l’expedient per a la
recuperació d’ofici del vial peatonal situat entre l’av. Port Canigó, núm.15-31 i el canal
Tramuntana de Roses.

3. En l’expedient instruït ha resultat acreditada la plena propietat municipal sobre l’esmentat
vial, gaudint de la condició de bé de domini públic, que consta inscrit a l’Inventari general
de béns de la corporació amb l’ordinal 139. Aquest bé immoble pertany a l’Ajuntament en
virtut d’escriptura pública de cessió dels terrenys destinats a vialitat, zones d’aparcament
i vial peatonal, corresponents al Polígon C del Pla Parcial Sector Canigó, formalitzada en
data 7 d’abril de 1999 davant del notari de Llançà, per part de l’entitat Construccions
Reials, SL i acceptada per l’Ajuntament de Roses, el 30 d’abril del mateix any.

4. L’Ajuntament ha gaudit de la possessió immediata de la finca en qüestió fins el moment
en què, segons resulta de l‘informe d’inspecció de data 21 de setembre de 2011, el vial
peatonal es troba tancat al públic mitjançant la instal·lació d’una tanca metàl·lica i una
porta corredora, sense cap títol legitimador per part de la Comunitat de Propietaris de
l’edifici Port Canigó, 15-33,  que reté la possessió en aquests moments.

5. En data 30 de març de 2012, es va notificar a la Comunitat de Propietaris de l’Edifici Port
Canigó, 15-33, com a interessats en l’expedient, que se’ls concedia un termini de deu
dies hàbils, per tal que poguessin al·legar allò que estimessin oportú.
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6. En el termini d’audiència concedit, l’esmentada Comunitat de Propietaris no ha presentat
cap al·legació en relació amb aquest expedient de recuperació d’ofici.

7. Mitjançant informe de l’Inspector municipal, de data 22 de febrer de 2013, indica que no
s’ha enretirat el portal i, a més, s’ha grafiat al terra aparentment una plantilla per retolar
un gual per evitar l’estacionament de vehicles davant el portal instal·lat sense llicència.

8. Els Serveis Jurídics d’aquest Ajuntament, en data 3 d’octubre de 2011, emeten informe
de tramitació administrativa per a la recuperació d’ofici d’una finca de titularitat municipal.

9. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18
de març de 2013, va dictaminar favorablement l'assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret

Primer.- Articles 4.1.d) i 82.1.a) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de
règim local.

Segon.- Articles 8.1.e), 227 i 229 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova
el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Tercer.- Articles 147 i ss del Reglament de patrimoni dels ens locals, aprovat per Decret
336/1988, de 17 d’octubre.

A proposta de la Sra. Montse Mindan Cortada, 1ª. Tinent d’alcalde de l’Ajuntament de
Roses, el Ple, adopta el següent:

ACORD

1. Disposar la recuperació d’ofici del vial públic situat entre l’av. Port Canigó, núm. 15-31 i
el Canal Tramuntana de la urbanització Santa Margarida com a bé de domini públic
municipal.

2. Ordenar a l’interessat que en el termini de deu dies, a comptar des de la notificació
d’aquest acord, cessin en la seva actuació d’ocupació de l’esmentat bé objecte de
recuperació, i que el deixin a la lliure disposició de l’Ajuntament, per la qual cosa hauran
d’enretirar la tanca metàl·lica i la porta corredora que en limiten l’ús públic i restituir la
naturalesa del bé ocupat.

3. Disposar que, en cas que la Comunitat de Propietaris de l’edifici Port Canigó, 15-33 no
doni compliment a l’ordre continguda al paràgraf precedent, es procedeixi per part dels
serveis municipals a la recuperació de la possessió del bé, utilitzant els mitjans
d’execució forçosa legalment procedents, i sol·licitant, si és precís, l’auxili de la força
pública, d’acord amb allò establert a l’article 150 del Reglament de patrimoni dels ens
locals, aprovat per Decret 336/1998, de 17 d’octubre, o bé l’autorització judicial del
corresponent Jutjat contenciós administratiu en cas que l’execució forçosa requereixi
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l’entrada en el domicili d’un particular o en altres llocs per als que la llei exigeixi
l’esmentada autorització, d’acord amb els articles 18.2 CE, 96.3 de la LRJPA i 8.5 de la
LJCA. = Exp. 3891/2011

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sr. Francisco Martinez.- Més que res vol comentar que sembla mentida que amb una cosa
que és del municipi de Roses s’hagi de fer tot això per recuperar-ho. Finalment, sembla que
ja s’ha arribat a bon port.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

10.- APROVAR L’ACTA DE VERIFICACIÓ DE L’AGERMANAMENT DE LES FITES,
PRACTICADA EL DIA 18 DE FEBRER DE 2013, AL LÍMIT OEST DE LA FINCA
PROPIETAT DE L’AJUNTAMENT DE ROSES,  SITUADA A LA CTRA. AL MAS OLIVA, 39

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’acte de verificació de l’agermanament  del límit oest de la finca propietat
de l’Ajuntament de Roses, situada a la carretera de Mas Oliva, 39 (PC 5000030).

Antecedents

1. Per acord Plenari de data 3 de desembre de 2012, es disposà la pràctica de
l’agermanament del límit oest de la finca propietat de l’Ajuntament de Roses (finca
registral 27751), situada a la ctra. al Mas Oliva, 39  (PC 5000030) i s’establí el dia 18 de
febrer com a data en què s’havien d’iniciar les operacions de l’atermanament.

2. S’ha procedit a efectuar els oportuns anuncis i informes, així com la pràctica de
l’atermenament en la data fixada, segons resulta de l’acta d’atermenament, del plànol de
situació de les fites i 3 fotografies de les fites.

3. Es constata l’existència de les fites en el límit oest de la finca que s’ha atermenat i es fan
servir per verificar l’atermenament,  per tant, es concreta que coincideix amb les 2 fites
que en el seu dia es van instal·lar (coordenades  X =514909.53 Y= 4679874.39 i X=
514972.09 Y= 4679943.05).

4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18
de març de 2013, va dictaminar favorablement l'assumpte més amunt esmentat.

Fonaments de dret
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Conforme a l’article 226.4 de la Llei 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de
la Llei municipal i de règim local de Catalunya, correspon al Ple municipal adoptar l’acord
resolutori de l’expedient.

A proposta de la  Sra. Montse Mindan Cortada, 1ª tinent d’alcalde de la corporació, el Ple
adopta el següent:

ACORD

1. Aprovar l’acta de verificació de l’atermenament de les fites, practicada el dia 18 de febrer
de 2013, al límit oest de la finca propietat de l’Ajuntament de Roses  (finca registral
27.751),  situada a la ctra. al Mas Oliva, 39 (PC 5000030) i confrontant en el seu límit
oest amb la finca cadastral 5000016, de propietat privada.

2. Comunicar aquest acord a la senyora Silvia Vicens Denclar, a l’Àrea d’Urbanisme i al
departarment del GIS per al seu coneixement i als efectes oportuns.

3. Disposar que, un cop sigui ferm aquest acord, es donin per definitives les fites ja
existents en el  límit oest de la finca municipal, que s’han tingut en compte per fer
l’atermenament.= Exp. 1062/12*.

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Explica que aquesta adreça porta a malentesos, perquè no és a la carretera del
mas Oliva, sinó més enrere, darrere la piscina municipal, on hi tenen instal·lada l’escola
Montserrat Vayreda.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

11.- CONVOCATÒRIA PER A LA DESIGNACIÓ DEL JUTGE/ESSA DE PAU TITULAR I
SUBSTITUT/A

La senyora Montse Mindan Cortada, primera tinent d’alcalde, presenta la proposta d’acord
que és del tenor literal següent:

Identificació del document

Proposta relativa a la convocatòria per a la designació del jutge/essa de pau titular i
substitut/a.

Antecedents
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1. La Comissió de la Sala de Govern del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en
sessió de data 28.04.09, va acordar nomenar la senyora Sílvia Ferrer Ferrer, amb DNI
40390277-T com a jutgessa de pau titular, i el senyor Manuel Pedreira Font, amb DNI
46210541-E com a jutge de pau substitut.

2. En data 29.05.09, davant el Magistrat Jutge Degà de la ciutat de Figueres, van
comparèixer, per tal de prendre possessió del seu càrrec, la senyora Sílvia Ferrer Ferrer,
com a jutgessa de pau titular, i el senyor Manuel Pedreira Font, com a jutge de pau
substitut.

3. El Tribunal Superior de Justícia de Catalunya ha tramès un escrit de data 13.02.2013 i
registre d’entrada en aquesta corporació número E2013002569, en el qual comunica
que, per estar pròxim a finalitzar el termini de quatre anys per al qual van ser nomenats
els actuals jutges de pau, s’han d’iniciar els tràmits corresponents per a la proposta a
aquest Tribunal del nomenament dels nous càrrecs.

4. Amb data 22 de febrer de 2013 el secretari de la corporació ha emès un informe
favorable al respecte.

5. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, en sessió de data 18 de març de 2013, ha
emès un dictamen favorable al respecte.

Fonaments de dret

Primer. El règim aplicable és l’establert a l’article 99 i següents de la Llei orgànica del Poder
Judicial i el Reglament núm. 3/1995, de 7 de juny, de jutges de pau, aprovat pel Consell
General del Poder Judicial.

Segon. L’òrgan competent per a acordar l’elecció del jutge/ssa de pau o del seu substitut/a
és el Ple de l’Ajuntament. L’elecció requereix una majoria qualificada: el vot favorable de la
majoria absoluta dels seus membres.

Tercer.  D’acord amb allò establert als articles 101 i següents de la Llei Orgànica 6/1985, d’1
de juliol, del Poder Judicial, procedeix la provisió d’ambdues places, mitjançant anunci públic
de la convocatòria, a l’objecte de poder presentar sol·licituds quantes persones estiguin
interessades en ésser designades per a desenvolupar el càrrec de jutge/ssa de pau titular i
substitut/a de Roses i compleixin els requisits establerts per l’esmentada Llei.

Un cop finalitzat el termini de presentació d’instàncies, a la vista de les presentades, el Ple
de l’Ajuntament, en acord adoptat per majoria absoluta dels seus membres, escollirà i
designarà els càrrecs de jutge/ssa de pau titular i de jutge de pau substitut/a, d’entre les
persones que reuneixin els requisits d’idoneïtat pels càrrecs.

A proposta de la 1ª tinent d’alcalde de la corporació, senyora Montse Mindan i Cortada, el
Ple adopta el següent

Acord
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1. Convocar mitjançant anunci públic les places vacants de jutge/ssa de pau titular i  de
jutge de pau substitut/a de Roses, mitjançant publicació de la convocatòria en el Butlletí
Oficial de la Província de Girona, inserció al tauler d’edictes de la corporació, els anuncis
del Jutjat de Pau i els del Jutjat Degà de Figueres.

2. Els aspirants hauran de reunir els requisits següents:
a. Ser ciutadà espanyol.
b. Ser major d’edat.
c. No estar sotmès en cap de les causes d’incapacitat que estableix la Llei Orgànica del

Poder Judicial en el seu article 303.
d. No estar sotmès en cap de les causes d’incompatibilitat de les que enumera l’article

389 de la Llei orgànica del poder judicial, llevat les de l’exercici de les activitats
professionals i mercantils.

3. Els interessats presentaran les seves sol·licituds en el Registre General de l’Ajuntament
de Roses, i aniran dirigides a l’alcalde president de l’Ajuntament.

A la instància s’acompanyarà fotocòpia del DNI i s’hi manifestarà que es compleixen tots
els requisits exigits a la convocatòria i la plaça (jutge/ssa de pau titular o jutge/ssa de pau
substitut/a) per la que es presenten, així com que resideixen a Roses o en el cas de
resultar escollit, que establirà la seva residència a Roses. Els sol·licitants podran
acompanyar, així mateix, qualsevol altre document acreditatiu dels seus mèrits o títols
que posseeixin.

4. El termini de presentació de les sol·licituds s’estableix en quinze dies, a comptar des del
dia següent en què es faci pública la convocatòria mitjançant la seva publicació en el
Butlletí Oficial de la Província de Girona.

5. L’Ajuntament de Roses podrà requerir als aspirants l’ampliació de la documentació
presentada i recavar les dades i informes que consideri adients.= Exp.: 1077/2013*

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

12.- AUTORITZAR L’ACUMULACIÓ DE FUNCIONS DE L’INTERVENTOR MUNICIPAL,
ERNEST RUIZ GARCÍA, AMB LES D’INTERVENTOR DEL CONSELL COMARCAL DE
L’ALT EMPORDÀ

La senyora Montse Mindan Cortada, primera tinent d’alcalde, presenta la proposta d’acord
que és del tenor literal següent:

Identificació del document
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Autoritzar l’acumulació de funcions de l’interventor municipal, Ernest Ruiz García, amb les
d’interventor del Consell Comarcal de l’Alt Empordà.

Antecedents

1. En data 17 de desembre de 2012, el Consell Comarcal de l’Alt Empordà ens va notificar,
mitjançant escrit amb registre d’entrada número 17019-2012, l’acord de data 4 de
desembre de 2012 de la Comissió de Govern del Consell, mitjançant el qual sol·licitava
resolució d’aquesta Alcaldia donant conformitat a l’acumulació de funcions de
l’interventor de l’Ajuntament de Roses, Ernest Ruiz García, amb les d’interventor del
Consell Comarcal de l’Alt Empordà.

2. Amb data 18 de desembre de 2012, Ernest Ruiz Garcia deixa constància per escrit de
l’acceptació de l’esmentada acumulació de funcions.

3. Amb data 18 de desembre de 2012, l’Alcaldia dicta la Resolució núm. 2960-19.12.12
mitjançant la qual resol estimar la sol·licitud de l’acord de data 4 de desembre de 2012,
de la Comissió de Govern del Consell Comarcal de l’Alt Empordà, i dóna conformitat a
l’acumulació de funcions de l’interventor municipal, Ernest Ruiz García, amb les
d’interventor del Consell Comarcal de l’Alt Empordà.

4. En data 6 de març de 2013, la Direcció General d’Administració Local de la Generalitat
de Catalunya tramet, mitjançant escrit amb registre d’entrada número 3564-2013,
Resolució de 12 de febrer de 2013, d’autorització per ocupar en acumulació la plaça
d’interventor del Consell Comarcal de l’Alt Empordà.

5. Concorren en aquest supòsit d’acumulació raons d’especial interès pel servei públic.

6. Amb data 8 de març de 2013, el cap de Recursos Humans ha emès un informe favorable
al respecte.

7. La Comissió Informativa del dia 18 de març de 2013 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonaments de dret

Primer. Article 28 del Decret 195/2008, de 7 d’octubre, pel qual es regulen determinats
aspectes del règim jurídic del personal funcionari amb habilitació de caràcter
estatal de les entitats locals de Catalunya.

Segon. Reial decret 1174/1987, de 18 de setembre, pel qual es regula el règim jurídic dels
funcionaris d’administració local amb habilitació de caràcter nacional.

Tercer. Article 7 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al
servei de les administracions públiques.
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Quart. Disposició addicional segona de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’estatut bàsic de
l’empleat públic, que regula les acumulacions dels funcionaris amb habilitació de
caràcter estatal.

A proposta de la primera tinent d’alcalde, Montserrat Mindan Cortada, s’adopta el següent

Acord

1. Autoritzar la compatibilitat per al desenvolupament per part del funcionari d’aquest
Ajuntament Ernest Ruiz García, per acumulació de funcions del lloc de treball
d’interventor del Consell Comarcal de l’Alt Empordà.

2. Autoritzar la superació dels límits que estableix l’article 7.1 de la Llei 53/1984, de 26 de
desembre, d’incompatibilitats del personal al servei de les administracions públiques, per
estimar que concorren en aquest supòsit raons d’especial interès pel servei públic, en els
termes següents:

a) El funcionari tindrà dret a percebre una gratificació per al desenvolupament de les
funcions acumulades de fins al 30% de les remuneracions corresponents al lloc
principal.

b) La quantitat total rebuda per les dues activitats no podrà superar els límits establerts
a l’article 7 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al
servei de les administracions públiques, i seran d’aplicació a la segona activitat, les
limitacions establertes a l’apartat 2 de l’esmentat article:

“Els serveis prestats en el segon lloc o activitat no es computaran a efectes de
triennis ni drets passius, podent suspendre la cotització a aquest últim efecte.
Les pagues extraordinàries, així com les prestacions de caràcter familiar,
només es podran percebre per un dels llocs, qualsevol que sigui la seva
naturalesa”.

c) L’autorització d’acumulació quedarà sense efecte quan es modifiquin les
circumstàncies que l’han motivat.

3. Notificar-ho a l’interessat, Ernest Ruiz García, al president del Consell Comarcal de l’Alt
Empordà i a la Direcció General d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya.

4. Comunicar-ho  als departaments d’Intervenció i de Recursos Humans per al seu
coneixement i efectes.= Exp. 4254/2012.

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcalde.- Vol fer arribar a l’interventor, senyor Ernest Ruiz Garcia, que, com a part implicada,
ha abandonat la sessió, la felicitació del ple perquè l’han anat a buscar per la seva vàlua
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professional. Explica que a més d’aprovar el punt, farà arribar en nom de tots els regidors la
felicitació per la seva trajectòria.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

13.- PRECS I PREGUNTES

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-PM

Sra. Imma Carrion.- Fa les següents intervencions:

01.- Diu que en el pressupost del 2013 s’ha reduït un 25% l’apartat de neteja dels edificis
escolars i els consta que hi ha diverses escoles que no estan satisfetes amb la neteja i no
perquè el personal de neteja no faci la seva feina correctament, sinó perquè no es disposa
de suficients hores per deixar neta l’escola.

Demana que es faci una revisió de les hores assignades a cada centre per la neteja i que en
alguns casos caldrà ampliar el nombre d’hores si és possible.

02.- En aquestes dues setmanes s’ha dut a terme la preinscripció a les escoles i instituts.
Pregunta a la regidora com s’ha anat desenvolupant i s’ha notat una disminució de l’alumnat
o no.

També pregunta pels grups de P3. Vol saber si caldrà posar un segon grup de P3 a l’escola
Montserrat Vayreda. En plegar un grup de sisè i en entrar-ne dos de P3 suposa perdre un
nou espai i que el curs vinent hi haurà un grup més de 25 alumnes en aquell centre que ja
disposen de poc espai. Pregunta si aquest segon grup anirà al Vayreda o si seria més
convenient que anés a un dels altres centres que no tenen tants problemes d’espai a l’edifici.

03.- En el ple anterior, quan varen preguntar per les subvencions que s’havien revocat
parcialment a les AMPES de les escoles per ajudes a la compra de llibres de text, la
regidora Sílvia Useros va respondre que no s’havien pogut concedir del tot perquè faltava
justificació i que se’ls havia requerit diverses vegades.

Es va donar a entendre com si les AMPES no acabessin de fer ben fetes aquestes
justificacions de les factures. Aleshores, volen aclarir que no és ben  bé això, sinó que
l’Ajuntament, quan preveu la subvenció per llibres de text, compta com si els grups fossin
més o menys plens, de 25 alumnes a primària o 30 a secundària i que tothom comprés
llibres. Això no és ben bé així, perquè no totes les classes estan plenes ni tothom compra
llibres, potser perquè són alumnes que repeteixen o pel motiu que sigui no els han de
comprar i per això sempre queda un romanent.
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La senyora Carrion té interès en aclarir això, perquè semblava que les AMPES no ho
acabessin de fer bé i des del moment que han rebut una part gran de la subvenció és que
aquesta ha estat ben justificada, amb el model adient i correctament.

Sr. Carles Ferrer.- Fa les següents intervencions:

01.- Quan es fa l’informe de l’alcaldia i es diu que hi ha 19.933 habitants i 1.696 aturats,
pregunta si pot ajuntar-hi també la gent que es troba en edat de treballar i per sexes. Quan
diu que hi ha 19.933 aturats, potser hi ha 12.000 persones que es troben en edat de treballar
i ho demana per saber exactament com està el poble de Roses.

02.- Pregunta si, sense dir la quantitat, l’alcalde ens podria dir de quantes administracions
cobra actualment.

03.- Fent referència al punt 9, pregunta si es pot fer la mateixa actuació i enviar un inspector
a Marina Estrella en relació als pantalans.

Posteriorment, a petició de l’alcalde, que no ha tingut temps de prendre nota d’aquesta
intervenció, el senyor Carles Ferrer explica que l’Ajuntament es va enviar un inspector pel
problema que es va produir arran d’un carrer tallat amb una cadena, en el que hi ha uns
usuaris que utilitzen uns amarratges. Pregunta si es farà el mateix amb “Marina Estrella” que
és una urbanització que hi ha a Santa Margarita, al darrere del supermercat. Si hi ha uns
terrenys que són municipals i estan privatitzats, pregunta si es farà alguna actuació.

04.- Diu que hi ha una entitat que es diu “Vent de Garbí de Roses” que ha entrat tres
instàncies sol·licitant fer la festa del motor.  Pregunta si li contestaran, perquè, de moment,
no li han dit res,  els fan arribar aquesta pregunta i no se’ls ha contestat.

El senyor Ferrer afegeix que una vegada van fer una festa del motor en un espai municipal.
Ho varen sol·licitar i tornen a sol·licitar de fer aquesta activitat que és una festa del motor. Hi
ha tres instàncies entrades a  l’últim any.

05.- Ara, adreça les seves preguntes a l’àrea de Joventut, que ja fa dies que va fent diferents
preguntes del desmantellament, de quan la senyora Anna Jorquera va arribar de regidora de
Joventut. En aquell moment hi havia un tècnic, un informador, un informàtic i també un
conserge. Dues d’aquestes persones les havien contractat a través d’un pla d’ocupació que
tenia una part subvencionada.

− Va fer diferents preguntes, una va ser per què el Pla Local de Joventut no es va ratificar
per ple, perquè això és un procediment democràtic. Diu a la regidora que com que no
sabia què li  preguntava, li respon ell, ja que no li va respondre la regidora.

− També va preguntar per què l’àrea de Joventut consta que entre la regidora que cobra
30.000 € i el càrrec de confiança, Francesc Sastre 30.000 € més. En total són 60.000 €
per gestionar una partida de 40.000 €. Demana que li expliqui si hi ha alguna empresa
de Roses que pagui al personal 60.000 € per gestionar-ne 40.000.
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Al prec de l’alcalde que demana que faci preguntes sense ser capciones, el senyor Ferrer
diu que ell pregunta i no se li respon i van allargant. L’alcalde li demana que faci les
preguntes correctes, exclusivament això.

− Recorda que també va preguntar per què justificar una subvenció del Pla Local de
Joventut amb els sous de personal, entre els quals queda sorprès que hi ha personal de
Cultura i la resposta va ser que abans també s’havia fet.

− Diu que quan va arribar de regidor, el regidor que hi havia anteriorment de Convergència
i Unió, per Nadal, el mes de gener, feia factures falses i treia uns diners –i sinó que li
preguntin a l’interventor-. En el proper ple demana que li expliquin on anaven aquests
diners i per què ho feia. Afirma que feia factures falses per lliurar uns diners.

El senyor Carles Ferrer diu que ell no ho ha fet mai, però l’exregidor ho va fer. És una
resposta com les que li contesten a ell.

Sr. Francisco Martinez.- Fa les següents intervencions:

01.- El passat dimarts es va fer una jornada informativa per donar a conèixer el segon
workshop i li agradaria saber quants empresaris van assistir a aquesta jornada.

02.- A principi de mes es va activar els plans “Inuncat” i li agradaria saber en quin moment el
va activar l’Ajuntament de Roses i per què l’accés a l’espigó de Santa Margarida no estava
barrat i tancat.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.- Fa les següents intervencions

01.- Alguns veïns del mas Mates li han traslladat la seva queixa per l’estat que estan els
carrers després d’haver-los obert pel servei de gas que s’ha instal·lat allà. Diuen que fa
massa temps que els senyals estan sense pintar al paviment dels carrers, amb el perill que
això comporta, i demanen quant de temps es tardarà en normalitzar aquesta situació.

02.- Diu que l’empresa que té la concessió de l’aparcament està arranjant la part del front de
mar. Entenen que s’ha d’arranjar el passeig per la temporada d’estiu i pregunta per què es
fan les obres de la plaça Catalunya i més endavant s’hauran d’enderrocar i tornar-les a fer.
Pregunta per què no es fa la consulta de l’aparcament soterrat que es va dir que es faria.
Concretament que demana per la consulta que es va dir que es faria. Afegeix que està bé
que s’arrangi el passeig Marítim, però no troba bé que ara s’estigui arranjant la plaça de
Catalunya que potser després l’hauran de tornar a aixecar.

03.- Estem a punt de començar el mes d’abril de 2013 i la gent de Roses encara no sap
quins són els sous que han cobrat tant els regidors, els càrrecs de confiança i els membres
de les executives de les empreses municipals durant l’any 2012.
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Sra. Ma. Àngels Arjona.- Manifesta que, com que sempre és l’última a preguntar, ja sap que
hi ha preguntes que són redundants amb el Grup Municipal Socialista, però les farà
igualment.

01.- Una de les preguntes que tenia preparada era si els podien donar dades sobre les
preinscripcions, com han anat i en quina situació ens trobem per al proper curs.

02.- Després, té una altra pregunta, referent a Ensenyament, del taller de deures que s’ha
impulsat des de la regidoria en què creu que s’ofertaven unes vuitanta places
aproximadament i voldria saber si s’han cobert. Vol saber si hi ha hagut demanda i
l’acceptació que hagin tingut.

03.- Adreça una altra pregunta, que també ha fet el senyor Francisco Martinez sobre quants
empresaris s’havien adreçat al workshop i quantes ofertes laborals havien sorgit, estan
sorgit o s’han ofertat.

04.- Per anar a la festa de Beas de Segura, que l’Ajuntament de Roses organitza el bus,
pregunta si té algun cost per l’Ajuntament i quin és. Saben que cada persona paga seixanta
euros, però a banda d’aquests seixanta euros, pregunta si això té algun cost per a
l’Ajuntament. Li agradaria saber-ho.

05.- Per acabar, la regidora diu que té un prec. Llegeix una notícia del diari “El Punt” d’avui
on surt una notícia referent a una sentència a favor de la paga extraordinària de Nadal que
llegeix a continuació.

“Una sentència emesa pel Jutjat Social número 1 de Mataró obliga a l’empresa pública
d’Aigües de Mataró a tornar als seus treballadors una part de la paga extraordinària de
Nadal que els va ser retallada amb l’aplicació del Decret Llei 20/2012, en concret, el jutge
considera que la companyia ha de retornar als empleats la part corresponent al sou meritat
entre l’1 de juny i el 15 de juliol, quan va entrar en vigor la normativa estatal. La decisió
suposa que els treballadors percebrien una mica més de la meitat d’una paga extra que els
va ser retirada en aplicació de les mesures del govern de Rajoy per limitar la despesa
pública.

En aquest sentit, el jutge fa seves les argumentacions d’un informe elaborat per la
Defensora del Poble en què es recollia que l’aplicació del Reial Decret no era l’adequada,
perquè afectava el salari de tot un any i no pas els mesos compresos a partir del dia que el
decret va ser vigent.

El text especifica que els treballadors demandants tenen dret a percebre la part
proporcional, sense que la norma pugui tenir efectes retroactius”.

El prec del seu grup municipal és, perquè pensa que potser aquesta sentència podria sentar
un precedent i el prec concret és si els serveis jurídics podrien intentar fer algun tràmit en
relació a aquest tema, per si realment és fefaent que també els nostres treballadors, tant del
consistori com de les empreses municipals, poguessin percebre aquesta part de la paga.
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RESPOSTA ALS GRUPS MUNICIPALS DE L’OPOSICIÓ

Sr. Josep Ma. Mas Blanch.- Diu que aquest mes de març hi ha hagut una queixa d’una
escola i respecte a això també vol dir que des del mes d’octubre que va començar aquesta
empresa fins ara, a mitjans de març, no hi ha hagut cap queixa. Aquesta és la primera
queixa i el que han fet és citar l’empresa perquè els donin una resposta del per què hi ha
hagut una baixada en el rendiment de la neteja d’aquesta escola. Demà tenen una entrevista
amb l’empresa i veuran quina excusa els dóna.

Alcalde.- Manifesta que, en tot cas, quan un servei no funciona, la solució no és posar-hi
més diners, sinó demanar que funcioni. La solució no està en gastar més. Per això no hem
d’atribuir un mal funcionament o que el problema ve, perquè hem racionalitzat la neteja. El
senyor Manel Escobar ho diu a l’informe, s’han estalviat 110.000 € i si s’ha d’ajustar el servei
en alguna escola, s’ajustarà, però valia la pena.

Com ha dit el regidor, aquesta ha estat la primera queixa quan ja fa mesos que està
funcionant. Han de veure si aquesta queixa és vàlida i potser, tranquil·lament, sense
augmentar hores, que en treguin d’un lloc on sobren i que les adjudiquin a un altre. Tot
depèn de quina manera interpretin aquest protocol d’actuació.

Demana que no donem per fet que l’empresa treballa malament o que nosaltres hi posem
pocs diners. Ho diu per aclarir-ho.

Sra. Sílvia Useros.- Respon una altra pregunta en relació a les preinscripcions escolars que
ha fet la senyora Ma. Àngels Arjona.

− Diu que divendres a la tarda encara estaven fent les preinscripcions. Encara no s’havia
acabat el procés i informa que a l’OME (Oficina Municipal d’Escolarització) s’han fet
noranta-sis preinscripcions, però les dades globals que té són dues-centes onze places
a educació infantil, trenta-vuit a primària i cent noranta-dues a ESO (Educació
Secundària Obligatòria).

L’oferta que els ha indicat des del departament d’Ensenyament és que en relació a P3 hi
haurà a dues places als Grecs, dues al Vives, dues al Centre Escolar Empordà, dues al
Vayreda i una al Narcís Monturiol.

Considera que, de moment, no ens hem d’avançar, tot just estem a les preinscripcions,
veuran com va i, en tot cas, ja es decidirà amb les indicacions del departament
d’Ensenyament i aleshores sabran de quina manera hauran d’afrontar el que vingui.

− Quant a les subvencions de l’AMPA, aclareix que en cap moment va dir que les AMPES
no feien bé la seva feina. Si s’ha expressat malament demana disculpes. Creu que no va
dir en cap moment això, però si que va dir que molta gent demanava les subvencions en
un temps ràpid i els presents saben que les qüestions administratives són lentes i es
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demana un munt de papers. Aleshores, quan no falta una cosa falta una altra i és el que
passa.

S’adreça a la senyora Carrion per explicar-li que els diners que sobren, tot això sap molt
bé que va a un sac que és el romanent.

− En relació al taller de deures, de moment, pot dir que és un èxit. És una activitat que
anteriorment estava dins del Pla Educatiu d’Entorn i que ara han pressupostat amb una
partida de 30.000 € al Pla Educatiu Municipal. És una demanda reiterada des de totes
les direccions de les escoles i l’any passat es van reunir amb tots els directors per veure
quina activitat del Pla Educatiu d’Entorn havia resultat millor, més positiva. És va fer un
estudi i aquesta és una de les que més positives. Aleshores, des del departament
d’Ensenyament, van decidir de tirar endavant aquesta activitat.

De moment, és un èxit, de dilluns a dijous, són vuitanta places entre totes les escoles
menys el Centre Escolar Empordà que ja oferta el seu taller d’estudi assistit i, de moment
estan molt contents. Ja veuran el progrés de tot això, veuran com va i ja podrà dir-ho
d’aquí dos o tres mesos quan hagi acabat.

Alcalde.- Un altre punt que demanava el senyor Carles Ferrer era si es pot afegir a les
dades que dóna de taxa d’atur la gent que no treballa.

L’alcalde pregunta al senyor Carles Ferrer com ho fa per discriminar la gent que està
estudiant. Aclareix que ni l’Estat, ni la Generalitat ni ningú dóna aquestes dades i
l’Ajuntament no inventa aquestes dades, sinó que ens les envien de les estadístiques de
l’atur i no podem posar aquestes dades que demana el senyor Carles Ferrer.

El senyor Carles Ferrer insisteix que demana l’atur de la gent en edat de treballar, a la
qual cosa l’alcalde li pregunta si li demana l’atur per trama d’edats. L’alcalde diu que
l’edat de treballar és subjectiva, perquè a partir de setze anys fins a 65 anys es pot
treballar. L’alcalde vol que el senyor Carles Ferrer li concreti què vol exactament, a la
qual cosa el senyor Ferrer li respon que li demana les dades de la gent en edat de
treballar i l’alcalde diu que l’edat de treballar és subjectiva, perquè hi ha gent que als
cinquanta anys no tenen edat de treballar. Per això l’alcalde vol saber de quina franja
d’edat li demana les dades. Finalment el senyor Ferrer concreta que dels 16 al 65 anys.

Sra. Montserrat Mindan.- En relació al carrer tallat, l’alcalde diu que pel que fa a la
pregunta del carrer tallat, passa la paraula a la senyora Montse Mindan.

− Respon que ho consultarà per contestar-li bé per escrit. Concreta que l’expedient de
Marina Estrella està tancat. Aquí va haver una trobada amb els propietaris de Marina
Estrella i creu que l’administració va arribar a un acord. Si veu que hi ha una porta i
està tancada amb clau, ha de saber que la clau la té la Policia Local. És un vial públic
que se’ls permet a ells que tanquin, sempre i quan l’Ajuntament disposi de les claus
per poder obrir, entrar i sortir quan creguin necessari.
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− En principi, fa un any, l’Ajuntament va intentar parlar amb els propietaris d’aquest nou
carrer o canal i no van arribar a cap acord, tot i que els varen proposar algunes
solucions. En tot cas li confirmarà el que diu, però creu recordar que el tema de
Marina Estrella és un tema que està tancat.

Alcalde.- Diu que han preguntat sobre el Pla Local de Joventut, però les acusacions ja les
respondrà ell personalment.

Sra. Anna Jorquera.- S’ofereix a respondre les preguntes plantejades pel senyor Carles
Ferrer. Tot seguit diu que en relació al Pla Local de Joventut no tornarà a donar
explicacions, perquè porta tres plens explicant-ho i creu que ja es farà una mica pesada.

− La senyora Anna Jorquera, passa a respondre la intervenció en relació a les quantitats
que percep, si són 60.000€ o 30.000 € amb el senyor Francesc Sastre.

Alcalde.- Demana a la senyora Anna Jorquera que aquesta qüestió “li expliqui a ell i que el
deixi estar aquest”

Sr. Carles Ferrer.- Se sent el regidor socialista protestar, dient que ell és un senyor regidor.

Alcalde.- Diu a la senyora Anna Jorquera que deixi estar aquest senyor regidor, a la qual
cosa el senyor Carles Ferrer respon que agraït.

Sra. Anna Jorquera.- Diu que no entrarà a justificar-se si ho fa bé o ho fa malament. El que li
pot dir és que pel que cobra hi és sempre, no diu mentides, és sincera amb la gent, no
embolica els clubs, les associacions, ni a ningú. Bàsicament, diu que és sincera.

Després, en cap moment va dir al senyor Carles Ferrer que fes factures falses. Si el senyor
Carles Ferrer s’ha sentit al·ludit és el seu problema. La senyora Jorquera puntualitza que a
l’anterior pla local es van utilitzar factures que no eren del Pla Local  per tal de justificar i
rebre aquesta subvenció.

No ha dit en cap moment que el senyor Carles Ferrer cobrés res. La regidora diu que si el
senyor Carles Ferrer se sent identificat... Tot seguit se sent protestar energèticament el
senyor Carles Ferrer.

Alcalde.- Diu que si torna a obrir la boca el farà fora del ple. L’alcalde diu que el senyor
Ferrer ha fet la pregunta i li dóna la resposta. Li demana sisplau que calli. Si hi torna, li
demanarà que s’absenti de la sessió i li pregunta si ve a provocar. El senyor Ferrer continua
protestant enèrgicament i l’alcalde li diu que la solució és que ho faci per escrit i que li
contestaran per escrit. El regidor diu que per això hi ha el ple. L’alcalde li demana sisplau
que calli, a la qual cosa el regidor diu que ja calla.

Sra. Anna Jorquera.- Segueix responent algunes intervencions relacionades amb la seva
àrea.
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− Diu que pot parlar del workshop que ha fet referència el senyor Francisco Martinez i la
senyora Ma. Àngels Arjona. Com que el senyor Ambrosio Martinez també és part
involucrada, potser voldrà afegir algun comentari a la seva explicació.

La senyora Jorquera explica que ja han dit a la tele o a la premsa i als mitjans de
comunicació en general que això del dia 19 era més que res que, com no ho van fer l’any
passat, per tal que poguessin venir els empresaris i explicar-los el procediment. Els
deien que si tenien algun dubte que els fessin arribar i per donar-los “in situ” la instància
per omplir.

Fins el dia 12 tenen temps per descarregar-se en PDF la instància per omplir-la i
resoldre qualsevol dels dubtes tant des de promoció econòmica com des del CAR jove,
des de Joventut. Per tant, l’èxit no va ser rotund, perquè no van venir tots els empresaris
que desitjaven, però ja hi comptaven, perquè no tots els empresaris poden venir a
aquesta hora, però en tot cas la informació ja està enviada i ho han rebut tots.

No espera que això agradi, perquè és un mitjà de l’Ajuntament per involucrar-se i fer una
mica de via entre l’empresari i els joves i en el cas del senyor Ambrosio, amb els adults
de més de trenta anys. Inclouen les persones de més de trenta anys, perquè l’any passat
hi havia persones de més de trenta anys que demanaven per què no es feia per a ells i
per això el regidor de Promoció Econòmica aquest any ha decidit de juntar-ho. No saben
com ho faran, si un dia diferent o el mateix dia, però creu que és una bona idea. L’any
passat va anar bé.

Si no venen empresaris i no s’interessen durant aquest termini ja aniran a buscar-los a
peu de carrer.

Sr. Ambrosio Martinez.-   Afegeix informació a la resposta de la senyora Anna Jorquera.

− Informa als presents que s’ha enviat a les empreses un correu, perquè es facin
arribar les ofertes de treball i recorda als presents que l’any passat va ser un èxit
rotund al CAR. És cert que no va haver massa assistència d’empresaris i la senyora
Jorquera ja ha explicat el motiu. Aprofita el ple per recordar als empresaris que han
d’enviar l’oferta de treball degudament omplerta abans del dia 12 d’abril.

− Suposa que igual que l’any  passat, que va funcionar força bé, aquest any tornarà a
funcionar. Tal i com ha dit la senyora Anna Jorquera, si cal aniran a veure i a visitar
els empresaris, perquè els assisteixin i s’aprofitin d’aquesta acció que fa l’equip de
govern.

Alcalde.- Demana a la senyora Jorquera i al senyor Ambrosio que no deixi que perverteixin
aquesta iniciativa. Considera que és una oportunitat que es porta al poble de Roses per
posar en contacte els que poden oferir llocs de treball i els que busquen lloc de treball i
pregunta a veure si això crearà polèmica. Si en venen tres, són benvinguts, aquests no hi
eren fa dos anys, si en venen deu serà fantàstic i si en venen vint-i-cinc ja pot ser un invent.
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No entén com els mitjans de comunicació no recullen aquesta iniciativa de la senyora
Jorquera. L’alcalde creu que si continua aquesta conversa tal com l’estan portant, semblarà
que han fet alguna cosa dolenta i que actuar així és pervertir la democràcia.

S’adreça al Grup Municipal Socialista per dir-los que no tenen la paraula. Aclareix que ell,
com a alcalde i amb la potestat de dirigir aquest ple s’ha adreçat a la regidora. Pregunta si
han entès que ha estat ell qui ha parlat amb la regidora. Demana a la regidora que no deixi
pervertir la seva iniciativa que és del valor més encomiable que pugui haver.

L’alcalde segueix repassant les intervencions de l’oposició, respon la que fa referència a
L’INUNCAT  i comenta que a Roses no hi ha hagut cap problema d’inundacions. Roses no
es va inundar i no es va activar res. Diu al senyor Carles Ferrer que tampoc es va tancar cap
accés com tampoc es va tancar en quatre anys en què va governar l’Equip de Govern
anterior i si és així, aquesta seria la primera notícia, perquè en els protocols no existeix.

Sr. Àngel Tarrero.- Diu que, en principi, el CECAT (Centre de Cooperació Operativa de
Catalunya) i l’INUNCAT (Pla Especial d’Emergències per Inundacions) pot ser per pluges o
pot ser per mala mar. Aquí a Roses es van seguir els protocols que marca l’INUNCAT i dins
d’aquests protocols hi ha la vigilància de la costa, les vies que queden tallades per les
riuades i els aigüats. L’espigó de Santa Margarida mai de la vida s’havia tancat, perquè
s’havia considerat que quan hi ha onades com les que hi havia amb l’aigua que arribava fins
al passeig, es compta que la gent no tindrà la imprudència d’anar a veure aquestes onades.

Poc temps després dels fets de Santa Margarida, els Mossos d’Esquadra estaven traient la
gent de l’espigó d’Empuriabrava que estava en les mateixes circumstàncies que aquí a
Roses. Ja s’havia fet tot el protocol i l’accés a la costa no s’havia tancat, perquè en principi
no revestia perill. Van haver de lamentar la desgràcia de la mort d’una persona el dia 1  de
març i  dies després la desgràcia de la mort d’una altra persona a Cadaqués, perquè també
va caure a l’aigua quan una onada se’l va emportar i són d’aquestes coses que a ningú li
agrada que passin al seu municipi.

Comenta que amb les valles i la cinta policial col·locada, la gent volia entrar a pescar a
l’espigó. El regidor considera que són coses que no tenen cap mena de sentit i la gent
s’empipava amb els mossos d’esquadra. Ell mateix hi era present, en primera persona, i va
veure com la gent s’encarava al mosso d’esquadra, perquè no els deixaven entrar a l’espigó,
no per l’accés del passeig, sinó per l’accés de la zona de la platja. Aquesta zona és molt
més difícil a Santa Margarida per la forma en què està fet l’espigó pel seu accés per la
platja. Continua explicant que aquí a Santa Margarida és molt més difícil l’accés per la forma
en què està fet l’espigó i la gent s’emprenyava precisament per això, perquè no els deixaven
entrar a l’espigó.

Dissabte es va activar una altra vegada el rescat per a la persona que se suposava que
encara estava al mar, tot i que gràcies a Déu no va ser així.
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Estaven treballant els equips d’emergència a l’espigó de Santa Margarida, l’accés estava
tallat i la gent volia entrar a l’accés i tant la Policia Municipal com els Mossos d’Esquadra els
havien de dir que no es podia entrar, perquè estaven treballant els equips d’emergència.

El regidor assegura que es fa tot el que es pot i sempre s’aprèn d’aquests errors, de no
haver-ho tancat, però assegura que, havent-ho tancat i tot, molta gent és molt imprudent, no
té por al perill i entre tots hem d’intentar de no lamentar més desgràcies com aquestes.

Sr. Juan M. Fernández.- A petició de l’alcalde respon la pregunta en relació a l’Associació
Vent de Garbí i de l’autobús que va a Beas de Segura.

− Explica que aquesta entitat, l’any passat, va fer un registre d’entrada a l’Ajuntament amb
una petició relacionada amb els quatre per quatre dins del càmping Bahia. Es va mirar si
es podia fer dins del càmping Bahia i van comprovar que l’Incasòl (Institut Català del Sól)
no permetia fer aquest tipus de cursa que volien fer. El mateix regidor diu que va parlar
amb ell i li va dir que havien de buscar un altre lloc per fer-ho, perquè el que volia fer el
sol·licitant no es podia fer i fins el moment no sap res més.

− Quant a l’autobús que va fins a Beas de Segura, explica que es fa perquè hi ha molta
gent d’aquest poble, que viu a Roses i altres hi han nascut i  són fills d’allà. Hi ha molta
gent gran, altres no són tan grans, però també els va bé l’autobús. El poble de Roses
està agermanat amb Beas de Segura i des d’aquí, de fa anys, es lloga un autobús d’una
empresa de Roses. Hi ha un preu que és el del lloguer i el cost per a l’Ajuntament varia,
perquè si s’ompla l’autobús a l’Ajuntament no li costa res, l’Ajuntament assumeix el cost
d’aquelles places que no s’omplen. Hi ha anys que són 1.500 €, hi ha anys que no és
res, hi ha anys que són 2.000 €. Depèn molt de la gent, de si s’omple o no. Només un
any van caler dos autobusos, però des d’aleshores amb un sol autobús ja fem. No hi ha
un cost fix, això depèn de la gent que hi vagi.

Alcalde.- Està repassant les preguntes pendents i comprova que encara hi ha les del senyor
Francesc Giner.

− Al mas Mates hi ha obres que tenen el seu procés i encara estan obrint carrers, però per
l’asfaltat han d’esperar que les màquines puguin fer-ho tot d’una tirada. Per tant, demana
una mica de paciència i han d’estar contents que els estan posant el gas. Recorda als
presents que quan es fan obres sempre hi ha molèsties.

− Quant a l’aparcament diu que lògicament mentre no es faci res, no poden deixar que la
gent caigui i que es mulli els peus quan plou. S’està arreglant, no és a cost de
l’Ajuntament, sinó que allò ho paga el concessionari d’aquell aparcament i ja estarà si un
dia s’acaba de treure tota la plaça Catalunya. És un rebaig, no té cap cost treure allò.
Aprofita per dir que les peticions formals i presencials que els venen a felicitar per
aquella obra i a demanar que acabem de deixar a nivell tota la plaça Catalunya i les
peticions l’han sorprès i queda parat de la gent que els ho està demanant.
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Continua explicant que lligar tot això al futur de l’aparcament és quelcom que no sap.
Tampoc sap el futur de l’aparcament i la consulta que faran per preguntar l’opció que
triaran. No es tracta de fer volar coloms ni de demanar un préstec pensant amb un
aparcament després de cinc anys i encara no se sap si es farà o no es farà. Es tracta de
fer les coses justes i en el seu moment.

En aquests moments estan recavant totes aquelles informacions que els donen
possibilitats de funcionament, però les qüestions tècniques ja estan solucionades. Fer
una obra és quelcom molt fàcil, el que és més difícil és que funcioni, que no porti
pèrdues i si en porta que el poble les pugui assumir.

Estan treballant en tot això i quan puguin explicar a la gent quina és l’opció que volen,
quin és el cost i el risc,  després donaran la informació. Demana als presents de no tenir
pressa, és una obra molt important, tant important com va ser en el seu dia cobrir la
Riera, fer el Port Esportiu, fer els passetjos. Aquestes són obres cabdals i que s’han de
fer amb molt de seny.

Tenen la sort que les obres que s’han fet fins ara a Roses, no n’hi ha cap que ens
distorsioni la bona marxa, llevat el Port Esportiu que últimament tot i que està en
beneficis no és la que nosaltres voldríem.

− L’alcalde diu que no sap si hi ha alguna altra intervenció que no faci referència a euros i
al que es cobra, perquè és gairebé com una obsessió malaltissa que va apareixent cada
mes per veure què cobren, quants diners i no sap quantes coses més. Afirma que no hi
ha cap diferència d’aquest any amb l’any passat. Al contrari, hi ha menys diferència,
perquè els regidors i regidores de l’Equip de Govern no han cobrat la paga doble. O,
sigui que no pot esperar grans aventures, no passa res. I si a algú li preocupa la
quantitat que l’alcalde cobra del Congrés dels Diputats, informa als presents que no
cobra res. No li paguen.

Segueix explicant que es publicarà un butlletí econòmic, de temes econòmics, on
explicaran el pressupost i tot el que cobren tots els que estan aquí. Fins i tot en el PSC i
a Unió els demanaran als càrrecs de confiança que tenen a la Diputació, quan cobren i
quantes hores s’hi dediquen i així tots sabran on estan.

L’alcalde lamenta que aquests temes siguin tan recurrents, perquè això és
antidemocràtic, sobretot quan hi ha tota la transparència, perquè entrant a la web del
Congrés dels Diputats qualsevol pot saber el que cobra l’alcalde i entrant a la Diputació
se sabrà i també entrant a la web de l’Ajuntament. Creu que és com voler recrear-nos,
buscar mal rotllos i coses que no són del cas. Afirma que la transparència és total i el
que cobra ho sap tothom. Per això no sap a què ve aquesta obsessió de saber quan
cobren.

L’alcalde informa als presents que cada any es publica. No es troba que la gent li ho
demani, creu que perquè saben que quan tinguin aquesta informació la publicaran. Creu
que són més incisius que la pròpia Hisenda, que bé prou que ens demana què cobrem.
L’alcalde veu aquesta qüestió estranya i en tot cas publicaran tot el que guanyen
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cadascun dels membres de l'Equip de Govern de l’Ajuntament, dels que estan al Consell
Comarcal, dels que estan a la Diputació i  Congrés dels Diputats. Publicaran el que
cobra tothom i que la gent ho sàpiga. El senyor Pàramo, com a alcalde cobra la meitat i
potser menys de la meitat que l’anterior càrrec que hi havia a l’Alcaldia del  poble de
Roses.

No havent-hi més assumptes a tractar, l’alcalde aixeca la sessió a les 21:49 hores, de la
qual cosa en dono fe.

L’alcalde president El secretari general

Carles Pàramo i Ponsetí Fco. Luís Muñoz Cameo


